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Rada Miejska w Brzesku 
Radni 

Protokół nr 2/2024 

II Sesja w dniu 29 maja 2024 r. 
Obrady rozpoczęto 29 maja 2024 o godz. 09:00, a zakończono o godz. 12:35 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 21 członków. 

Obecni: 

1. Bogusław Babicz 
2. Barbara Borowiecka 
3. Dariusz Bruc 
4. Franciszek Brzyk 
5. Rafał Cichoński 
6. Jadwiga Dadej 
7. Piotr Duda 
8. Janusz Filip 
9. Krystyna Gibała 
10. Roman Gurgul 
11. Seweryn Kozub 
12. Adam Kwaśniak 
13. Anna Lubowiecka 
14. Zbigniew Łanocha 
15. Agnieszka Mastalska-Sowa 
16. Agata Podłęcka 
17. Bogusław Sambor 
18. Kamil Trąba 
19. Daniel Szczupał 
20. Bartłomiej Turlej 
21. Adrian Zaleśny 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny -   Szanowni Państwo, otwieram II sesję Rady 
Miejskiej w Brzesku kadencji 2024-2029, zwołaną na dzień dzisiejszy, to jest 29 maja 2024 
roku. Podstawa prawna zwołania sesji: art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym, tekst 
jednolity, Dziennik Ustaw z 2024 roku, pozycja 609, oraz §3 ust. 1 Regulaminu Rady Miejskiej 
w Brzesku stanowiącego załącznik numer 5 do Statutu Gminy Brzesko, Dziennik Urzędowy 
Województwa Małopolskiego numer 468, pozycja 3091 ze zmianami. 

Witam serdecznie Panie i Panów radnych, witam Pana Burmistrza Brzeska, Pana Tomasza 
Latochę. Witam Zastępcę Burmistrza Brzeska, Pana Grzegorza Bracha. Witam Skarbnik Gminy, 
Panią Celinę Łanochę. 



str. 2 
 

Witam serdecznie przedstawicieli naszych służb, przedstawiciela straży pożarnej w osobie 
Zastępcy Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Brzesku, Pana Starszego 
Brygadiera Andrzeja Kuftę. Witam serdecznie prezesów spółek należących do Gminy Brzesko, 
Prezesa Zarządu Miejskiego Przedsiębiorstwa Komunikacyjnego w Brzesku, Pana Pawła 
Pabiana. Witam serdecznie Prezesa Zarządu MZGM w Brzesku, Pana Mirosława 
Wiśniowskiego. 

Witam serdecznie Panią Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Brzesku, Panią 
Bogusławę Czyżycką-Paryło. 

Uprzejmie informuję, że obrady sesji są nagrywane i transmitowane publicznie. Bardzo proszę 
o sprawdzenie obecności. 

 
Głosowano w sprawie: 
Sprawdzenie obecności.  
 
Wyniki głosowania 
OBECNY: 21, NIEOBECNY: 0 
 
Wyniki imienne: 

OBECNY (21) - Bogusław Babicz, Barbara Borowiecka, Dariusz Bruc, Franciszek Brzyk, Rafał 
Cichoński, Jadwiga Dadej, Piotr Duda, Janusz Filip, Krystyna Gibała, Roman Gurgul, Seweryn 
Kozub, Adam Kwaśniak, Anna Lubowiecka, Zbigniew Łanocha, Agnieszka Mastalska-Sowa, 
Agata Podłęcka, Bogusław Sambor, Daniel Szczupał, Kamil Trąba, Bartłomiej Turlej, Adrian 
Zaleśny 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny – Na podstawie listy obecności w sesji 
uczestniczy 21 radnych na ogólną liczbę 21 radnych związku z tym stwierdzam, że obrady są 
prawomocne. 

Ad.2. Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny – Otrzymaliście Państwo porządek  
w zawiadomieniu na sesję, jest dostępny również na Państwa tabletach. 

Czy w związku z tym są jakieś pytania lub propozycje? 

Nie widzę, w takim razie przedstawię porządek obrad. 

Proponowany porządek posiedzenia sesji: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Wnioski i pytania do Posłów, Senatorów, Radnych Sejmiku Województwa 

Małopolskiego, Starosty Brzeskiego, Burmistrza Brzeska, Komendanta Powiatowego 
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Policji, Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej oraz zaproszonych 
gości. 

4. Informacja na temat uwag wniesionych do protokołu z sesji odbytej w dniu 7 maja 
2024 r. 

5. Sprawozdanie Burmistrza Brzeska z działalności w okresie międzysesyjnym. 
6.  Sprawozdanie Burmistrza Brzeska z realizacji uchwał Rady Miejskiej za okres od 

ostatniej sesji. 
7.   Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Brzesku za rok 

2023. 
a) Sprawozdanie z działalności MOPS za 2023 r. wraz z potrzebami, sprawozdanie 

z działalności Dziennego Domu "SENIOR+" oraz realizacji „Karty Brzeska 
Rodzina Trzy Plus"; 

b)  Ocena zasobów pomocy społecznej; 
c) Analiza sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny oraz 

przedstawienie potrzeb związanych z realizacją tych zadań. 

 

8. Analiza wykorzystania środków budżetowych przez organizacje pozarządowe w 2023 r. oraz 
zapoznanie się z przydziałem środków budżetowych na ich działalność w 2024 r.  
9. Sprawozdanie z posiedzeń komisji stałych i doraźnych. 
10. Podjęcie Uchwał w sprawach: 

a) zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Brzesko na rok 2024; 
b) zmiany uchwały Nr LXX/525/2023 Rady Miejskiej w Brzesku z dnia 27 grudnia 2023 r. 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brzesko na lata 2024 - 2041; 
c) wyboru radnych do składu komisji opiniującej wnioski o stypendia sportowe za 

osiągnięte wyniki sportowe; 
d) wyznaczenia osób do reprezentowania Gminy Brzesko w Zgromadzeniu Związku 

Komunalnego do Spraw Wodociągów i Kanalizacji z siedzibą w Brzesku. 

11. Interpelacje Radnych. 
12. Zapytania radnych. 
13. Zapytania przewodniczących jednostek pomocniczych Gminy i odpowiedzi na nie. 
14. Wolne wnioski i zapytania. 
15. Zamknięcie obrad sesji. 

 
 
Ad.3. Wnioski i pytania do Posłów, Senatorów, Radnych Sejmiku Województwa 
Małopolskiego, Starosty Brzeskiego, Burmistrza Brzeska Komendanta Powiatowego Policji, 
Komendanta Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej oraz zaproszonych gości. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny –   Otwieram dyskusję. O głos prosiła Pani 
Radna Anna Lubowiecka. Bardzo proszę. 

 
W dyskusji wzięli udział: 

Radna Anna Lubowiecka - Panie przewodniczący, Panie burmistrzu, szanowni radni. Chciałam 
swój głos skierować do Komendanta Komendy Powiatowej Policji, Pana komendanta nie ma 
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dzisiaj, ale myślę, że zostanie mu ta informacja moja przekazana. Chodzi mianowicie o bardzo 
wzmożony ruch samochodów ciężarowych, tak zwanych „wanien”, jeżdżących na żwirownię. 
Samochody te, od wczesnych godzin rannych, z bardzo dużą prędkością przejeżdżają od strony 
Mokrzysk przez Szczepanów. Szczególnie jest to niebezpieczne na ulicy Stojałowskiego, a więc 
na drodze powiatowej w kierunku Wokowic, gdzie nie ma chodnika i jest to ogromne 
zagrożenie dla pieszych. Bardzo proszę Pana komendanta o wzmożenie patroli policyjnych, 
aby one pojawiały się tam częściej. Co prawda zdarzało się, że były te patrole jedynie wtedy, 
gdy zwracaliśmy uwagę, że jest tam niebezpiecznie. Natomiast gdyby one sukcesywnie tam 
stały, myślę, że sytuacja by się znacznie poprawiła. Zatem bardzo proszę o taką interwencję 
patroli policyjnych. 

 
Radna Barbara Borowiecka Panie przewodniczący, Panie burmistrzu, Wysoka Rado, 
przygotowałam dwa zapytania w sprawach bieżących. Zwracam się do Pana burmistrza  
w sprawie tężni. Kolejna awaria pompy w tym miesiącu uniemożliwia korzystanie z tężni już 
od kilku dni. Rozumiem, że taki stan rzeczy może zaistnieć, ale niepokoi częstotliwość, 
ponieważ awarie z pompą są od samego początku. Proszę, by na podstawie zgłoszeń awarii 
oraz uzasadnieniu przyczyn tych awarii, wraz z prezesem RPWiK-u i wykonawcą tężni wspólnie 
znaleźć rozwiązanie, by skutecznie wyeliminować powtarzający się problem z tą pompą. Za co 
serdecznie już dziękuję. 

Druga sprawa dotycząca tego samego miejsca, po raz kolejny wyrażam prośbę do Komendanta 
Powiatowego Policji o wzmożenie patroli w tym miejscu. Mamy już teraz taką porę, że osoby, 
przesiadują w tym miejscu, spożywają alkohol, używają wulgarnych słów. Mówimy tutaj  
o miejscu wypoczynku osób starszych i rodzin z dziećmi. Przesiadujące tam osoby dopuszczają 
się również zniszczenia ławek. Bardzo dziękuję. 

Radny Zbigniew Łanocha - Panie burmistrzu, Wysoka Rado. Ja mam prośbę do Pana 
Komendanta Policji Brzeskiej. Zwracam się z prośbą o odholowanie pojazdu, który został 
porzucony na parkingu przy Kościelnym w Jasieniu. Jest to pojazd dostawczy, stoi tam od 
jesieni, od  co najmniej 8 miesięcy. Numery rejestracyjne są wydrukowane na kartce papieru 
 i bardzo bym prosił o interwencję w tej sprawie. Bardzo dziękuję. 

Radny Janusz Filip - Ja mam pytanie do Pana burmistrza. Na ostatniej sesji poprzedniej rady, 
było podsumowanie zakładów komunalnych. Nie byłem niestety, żeby dokładnie przysłuchać 
się Pana wypowiedzi. Z informacji, które doszły do mnie, oficjalnie Pan przekazał, że poprzedni 
zarząd nic w zasadzie dla spółki nie zrobił, że dopiero teraz cokolwiek się w spółce Brzeskie 
Zakłady Komunalne dzieje. Ja tylko króciutko chciałem przedstawić Państwu, że w spółce za 
ten okres dokonano rekultywacji wysypiska, dokonano remontów i termomodernizacji 
budynków, bazy i biurowca. Zbudowano punkt ładunkowy na wywóz transportu odpadu na 
dalsze odległości. Prawie 100% sprzętu wymieniono na bazie i również zainwestowano  
w zakład pogrzebowy ,w chłodnie i w samochody karawany. 

Mam do Pana burmistrza jeszcze pytanie odnośnie darmowego parkowania przez pierwsze 
pół godziny w Strefie Płatnego Parkowania. Czy uważa Pan, że byłoby słuszne, żeby jednak 
wprowadzić pół godziny darmowej opłaty parkingowej, żeby po prostu mieszkańcy mogli 
spokojnie przez te pół godziny pewne sprawy sobie pozałatwiać?  
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Czy była ewentualnie rozważana możliwość zorganizowania okresowo parkingu na placu 
Kazimierza? Czy była rozważana ewentualnie zmiana organizacji ruchu? Chodzi o zmianę ulicy 
Kościuszki na jednokierunkową, zrobienie tak zwanego objazdu ulicą Ogrodową i utworzenie  
miejsc parkingowych przy jednokierunkowej poniżej kościoła. 

Czy inwestycje drogowe, chodzi mi o osiedle Jagiełły, widzimy, że tych dróg remontujemy 
 i chodników bardzo dużo w Brzesku. W przypadku Jagiełły, jak Pan komentował ostatnio 
temat, że prace zostały zakończone. Czy dalej są prowadzone? Bo widzimy, że są prowadzone. 
Pytanie -które są dokończone a na których odcinkach są dalej prowadzone prace? Czy są 
terminowo realizowane? A jeśli nie są terminowo, czy są odpowiednie kary naliczane z tytułu 
niewykonania tych prac? 

W przypadku Osiedla Jagiełły mam jeszcze pytanie, odnośnie wyremontowanej drogi między 
osiedlami, między blokami, tam zostało zrobione zaniżenie chodnika z bruku. To jest chodnik 
a zgodnie z przepisami samochody mogą tam parkować, zostawiając półtora metrowe 
przejście. Widzę, że tam parkują samochody czterema kołami. Ten chodnik, czy taki pseudo 
parking, jeśli te samochody stoją, został zalany olejami z tych samochodów, czyli został 
zniszczony w niedługim czasie. Można sobie przejechać, ja tam byłem dosłownie kilka dni temu 
po interwencji jednego z mieszkańców. Czy tam służby ewentualnie policyjne mogłyby 
interweniować, umożliwiając osobom rzeczywiście spokojne dojście do tych bloków? No i 
rzeczywiście czy to jest parking, czy to jest chodnik? Takie pytanie. 

Następne pytanie dotyczy mostu na ulicy Browarnej. Wiemy, że jest w tym momencie 
remontowany, czy tylko sam most, czy również ulice powyżej Browaru. Tam też jest również 
droga zniszczona. Czy Browar partycypuje w jakichś kosztach remontu tego Browaru? Czy 
ewentualnie temat budowy mostu przez Uszwicę w miejsce kolejowego, czy w innym miejscu, 
jest na jakimś etapie realizacji, jakieś projekty. W 2017 roku był temat podjęty, żeby 
wyprowadzić tiry z centrum Brzeska. Dalej temat nie jest zamknięty. Teraz Okocim, ulica 
Kasztanki. Dwadzieścia kilka lat temat ciągnie się utwardzenia, wytyczenia, zrobienia drogi 
łączącej Okocim z Brzeskiem.  Dalej nie jest dokończone, na kim to jest etapie? 

Prozaiczne pytanie. 

Czy w Jadownikach na terenie działki, gdzie stoi wieża widokowa, zamontowane jest WC? 

Następne pytanie.Czy ulica Gajowa jest w trakcie załatwiania, jeśli chodzi o wymianę działki ze 
Skarbem Państwa czy z nadleśnictwem? Wiemy, ta droga nie jest działką gminną, tylko jest 
przejazdem przez teren, który administruje czy użytkuje Nadleśnictwo Skarbu Państwa. Wtedy 
można było zainwestować rzeczywiście w tą drogę i tam jest około pół hektara, wymienić się 
za jakieś grunty z nadleśnictwem. Taka praktyka akurat w tym momencie obowiązuje w 
nadleśnictwie. Jeśli chodzi o drogi, również droga wiejska. 

Na jakim etapie jest przygotowanie prac w celu poszerzenia tej drogi na dalszym odcinku  
w kierunku SHiUZ? Tam rzeczywiście w weekendy nie da się stanąć z boku, tak samochody 
szybko jeżdżą, nie ma żadnych chodników. 

Tutaj był również temat tężni, gdzie „brzescy kloszardzi” urządzili sobie posiadówki, nie tylko 
w tężni, ale również na ruchu oporu, na przystanku, również koło jadłodajni. Mieszkańcy mi 
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zgłaszają, że w tych miejscach załatwiają swoje potrzeby fizjologiczne. I tu też apel do służb, 
żeby tym tematem się zajęły. To tyle, dziękuję. 

 
Radna Agnieszka Mastalska-Sowa - Mam dwa takie zapytania, Pierwsze do Pana Prezesa 
Miejskiego Przedsiębiorstwa Komunikacji. 

Czy byłaby możliwość zapewnienia w miarę płynnego dojazdu do szpitala, z różnych miejsc 
 w Brzesku? Zgłaszają problem, zwłaszcza osoby starsze, że na przykład prawie w jednym 
czasie, w kierunku szpitala jadą trzy, czasem cztery busy, a później przez półtorej, czy dwie 
godziny nie ma się czym dostać. Czy można by było jakoś te rozkłady jazdy w taki sposób 
zsynchronizować, żeby ten dojazd był w miarę płynny? Wiem, że koszty dodatkowych kursów 
są bardzo wysokie, zdaję sprawę z ograniczeń oraz z tego, że z tych przejazdów nie korzysta 
wielu naraz mieszkańców, ale jest to tak troszeczkę na zasadzie służby. Czy można by było 
rozdzielić te kursy, żeby one nie jechały mniej więcej co 10 minut w okolicach godziny bodajże 
między 8:00, a 9:00, a później jest duża przerwa. W tym momencie większość gabinetów  
w szpitalu pracuje tak, że umawia się mniej więcej na godzinę i przesiadywanie po dwie, trzy 
godziny, tak jak właśnie zgłaszają mi mieszkańcy, jest dla nich bardzo uciążliwe. To jest jedno 
moje pytanie. 

A drugie pytanie i wielka prośba do Pana Komendanta Policji. Zdaję sobie sprawę, że plac 
targowy w Brzesku nie jest drogą publiczną, ale czy nie można by było w dni targowe, 
zwłaszcza w piątek, kiedy jest bardzo duży ruch na tym placu targowym, jakiegoś patrolu 
częstszego wysłania, który by chociażby pouczał ludzi. Tam się dzieją straszne rzeczy. Tam 
parkują ludzie, zostawiają samochód na środku drogi, nie da się przejechać, dochodzi do otarć 
o przechodzących ludzi, bo jest bardzo ciasno. I czy nie można by się było tej sytuacji przyjrzeć? 
Nie na zasadzie karania kierowców, tylko właśnie takiego pouczania. Wiadomo, że inaczej 
zachowują się ludzie, jeżeli widzą, że ktoś ze służby jest w pobliżu. Bardzo dziękuję. 

 
Radny Kamil Trąba - Panie przewodniczący, szanowni Państwo radni, Panowie burmistrzowie. 
Ja mam kilka pytań, może zacznę od pierwszej kwestii i pierwszego pytania skierowanego do 
Pana Komendanta Powiatowego Policji, którego dzisiaj z nami nie ma, ale zapewne śledzi 
nasze obrady za pośrednictwem mediów.  

W pierwszej kolejności chciałbym podziękować. Jeszcze na wcześniejszym posiedzeniu 
ubiegłej kadencji, zwracałem uwagę na kwestię poruszenia się samochodów ciężarowych na 
ulicy Kościelnej, kwestia przekraczania regularnych prędkości, ograniczeń tonażu. Cieszy mnie 
szybka reakcja Panów komendantów, Pana Naczelnika Wydziału Ruchu Drogowego, dlatego 
że minęły może dwa, trzy dni i już mieliśmy spotkanie na komendzie. Udało się mi przysłuchać 
raportom, które za ostatni okres czasu zostały mi przedstawione, jeśli chodzi o wyniki kontroli 
tych samochodów na ulicy Kościelnej. Później wszyscy mieszkańcy zauważyli, że troszkę  
ta aktywność policjantów z Wydziału Ruchu Drogowego była większa na tym odcinku drogi, co 
też cieszy i pokazuje, że warto o tych rzeczach mówić i przypominać, Po raz kolejny apeluję, 
żeby ten temat cały czas był na tapecie i w rozpisach dyżurów i kontroli brzeskiej drogówki na 
tym fragmencie drogi, dlatego że temat cały czas jest żywy,  jest aktywny, tak jak zwróciła 
uwagę Pani Radna Lubowiecka, te samochody, które sobie skracają drogę, zjeżdżając niestety 
z obwodnicy, wjeżdżają na ulicę Kościelną, jadą w kierunku Szczepanowa i w miejscach, gdzie 
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nie powinno tych samochodów być, one są. Wiem, że jest mnóstwo sposobów, żeby gdzieś 
tam się wytłumaczyć, przedstawić jakieś zaświadczenie, do jakiego klienta jedziemy  
i gdzieś tam te kruczki prawne są stosowane. Jednak zwracam się z prośbą, żeby cały czas 
trzymać rękę na pulsie i prowadzić tą kontrolę, żeby na tym fragmencie drogi było bezpiecznie, 
bo przypominam, jest to fragment drogi dojazdowej z dojściem zarówno do parafii, przy tym 
fragmencie drogi znajduje się przedszkole, jest dojście do szkoły, więc trzy takie newralgiczne 
punkty, które należy chronić i w sposób priorytetowy do tego podchodzić. 

Drugie pytanie, drugi wniosek do Pana Starosty Brzeskiego w sprawie remontu ulicy 
Kościelnej, który jest w trakcie. Wiemy, że cały fragment drogi jest do remontu, ulica Kościelna, 
Siostry Faustyny, potem wchodzimy już na Sołectwo Bucze. Cieszymy się bardzo, że nareszcie 
po wielu, wielu latach, wnioskach, próbach, staraniach wielu osób, ten temat udało się  
w końcu zrealizować. Cieszy dokończenie chodnika na ulicy Kościelnej, jak i wykonanie nowej 
nakładki asfaltowej oraz pogłębienia rowów. Jednakże w wyniku przeprowadzonych prac 
remontowych powstaje wiele pytań, wiele wątpliwości, mieszkańcy również do mnie, jako do 
sołtysa zgłaszają wiele obiekcji dotyczących wykonania tego remontu. Podstawowa pierwsza 
kwestia w wyniku dokończenia chodnika na ulicy Kościelnej, możemy zauważyć, że wysokość 
tego chodnika znacząco różni się od tego, który już funkcjonuje przez kilka lat, krawężniki 
wyszły wyżej niż w obecnym chodniku. Z racji wykonania już dwóch nakładek asfaltowych 
doszło do sytuacji, że w przypadku wjazdów do kilku posesji jest problem, żeby na tą posesję 
w sposób płynny wjechać. Powstały progi, nawet dziesięciocentymetrowe, które znacząco 
utrudniają dojazd mieszkańców do własnych posesji. Jeśli ktoś ma samochód o troszkę niższym 
zawieszeniu, to rzeczywiście jest problem, żeby gdzieś tam nie uwadzić zawieszeniem. Stąd 
moja prośba, żeby wraz tutaj z Panem Dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych oraz z Panem, 
który nadzoruje tę inwestycję, jeszcze raz przyjrzeć się tej kwestii. Ten problem nie występuje 
w przypadku wszystkich posesji. Tam bodajże jest 5 albo 6 domów, gdzie rzeczywiście, tak jak 
powiedziałem, ten stopień jest prawie 10- centymetrowy i żeby gdzieś tam postarać się może 
skonstruować jakieś rozwiązanie takie, żeby nie było takiego dużego problemu. Wiemy, że nie 
jest to etap przejściowy, tylko, że dzięki temu remontowi chcemy w sposób komfortowy  
i przez dłuższy okres czasu korzystać z tej drogii . Przecież po to pracujemy i po to gdzieś tam 
tych środków szukamy, żeby wszystkim żyło się w sposób bardziej komfortowy. 

Kolejna kwestia, w wyniku przeprowadzenia tych remontów doszło do pogłębienia rowów. 
Dopytywałem w tym temacie w Zarządzie Dróg Powiatowych, że w momencie wykonywania 
tych prac będziemy pogłębiać te rowy, z których wodę możemy skutecznie odprowadzić do 
większych kanałów. Jednak dokonując analizy i poprzez rozmowy i zgłoszenia mieszkańców 
można zauważyć, że nie wszystkie rowy w ten sam sposób zostały pogłębione. Troszkę zostały 
potraktowane w sposób wybiórczy, więc tu też prośba, żeby jeszcze raz przyglądnąć się tej 
kwestii dotyczącej pogłębienia rowu, odprowadzenia tej wody, bo jest to jedyna czasami 
okazja przed wykonaniem kwestii poboczy, odbioru tych prac, żeby ten temat uregulować, 
żeby nie dochodziło do tych potopień czy inwazji wody na powierzchnię drogi w przypadku 
większych opadów, czy występujących w sposób regularny. Wówczas dochodzi do podmycia, 
jest nie do jej destrukcji, więc warto też na ten temat zwrócić uwagę.  

Podczas spotkania w Zarządzie Dróg Powiatowych od Pana dyrektora uzyskałem informację, 
też zwróciłem uwagę na właśnie to ograniczenie tonażu. Doszła do mnie informacja  
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i chciałbym, żeby też pan starosta się do tego odniósł i mi potwierdził, że po przeprowadzonym 
remoncie tej drogi planowane jest całkowicie usunięcie ograniczeń tonażowych. 

Pan dyrektor zwracał uwagę, że jest dyrektywa unijna, która powoduje, że musimy w wyniku 
przeprowadzenia gruntownych remontów, wzmocnienia tej drogi, te ograniczenia tonażu 
usuwać. Stąd moje pytanie, jest też duży opór społeczny, jeśli chodzi o mieszkańców ulicy 
Kościelnej. Już teraz przy tym ograniczeniu tonażu mamy duży problem z ciężkimi 
samochodami. To co będzie w momencie, kiedy całkowicie nie będzie żadnych ograniczeń? 
Pytanie, na ile zasadne jest budowanie obwodnic danych miejscowości, jak w przypadku 
obwodnicy Mokrzysk, żeby te samochody wyprowadzać ze ścisłego centrum danych 
miejscowości. W ten sposób, kiedy zdejmujemy ograniczenie tonażu, spowodujemy, że 
zaprosimy te samochody ciężkie do poruszania się przez centrum miejscowości. To jest 
zupełne wypaczenie idei obwodnic.  Prośba jest tutaj o zabranie stanowiska w tej kwestii 
 i ewentualnie podjęcie działań, żeby zachować bezpieczeństwo na tym fragmencie drogi, czy 
to poprzez montaż kamery, czy to radaru lub jakiegokolwiek innego rozwiązania, które  
w sposób znaczący podniesie nam bezpieczeństwo na tym fragmencie. 

Jeszcze jedna kwestia, jeśli chodzi o zabezpieczenie, które jest przy przedszkolu  
w Mokrzyskach. Tam mamy barierkę, która jest już nadwyrężona zębem czasu. I tutaj też 
prośba, żeby ewentualnie przyglądać się temu tematowi czy ją wymienić, lub wyremontować. 
Ona jest pokrzywiona, troszkę skorodowana. Przy okazji tego remontu też warto na to zwrócić 
uwagę. I tak jak powiedziałem, kwestia czy to radaru, czy to kamer, musimy podjąć jakieś kroki 
skuteczne do tego, żeby ograniczyć ich prędkość i ten tonaż. To jest jedna kwestia.  

Druga kwestia, zarówno do Pana starosty, jak i również poprzez Pana burmistrza, bo wiem, że 
plany odstrzałów, redukcji wszelkiego rodzaju dzikiej zwierzyny są aktualizowane i zgłaszane 
do kół łowieckich, opiniowane. W ostatnim czasie, właściwie w ciągu ostatnich dwóch tygodni 
pojawił się duży problem, jeśli chodzi o dziką zwierzynę, o lisy. Dość dużo szkód wyrządziły 
wśród dobrostanu zwierząt w gospodarstwach i mieszkańcy zwracają się, żeby ten temat 
podnieść, żeby ten temat zgłosić, jeśli chodzi o pojawienie się większej ilości lisów, niż to  
w latach ubiegłych było.  

I teraz tylko pytanie do Pana burmistrza. Jeszcze w ubiegłej kadencji był poruszany temat 
 i właściwie głosowaliśmy w kwestii zawnioskowania o dołączenie do programu SIM  
w Wokowicach. Wiemy, że ten program bardzo dobrze się przyjął się i sprawdził. Jesteśmy na 
etapie postępowania przetargowego, jeśli chodzi o miejscowość Okocim, dotyczące 
mieszkania dla młodych osób. Wnioskujemy o środki finansowe na Wokowice i pytanie, czy 
już mamy jakieś nowe informacje w tej kwestii. 

 Kolejne pytanie dotyczy remontu ulicy Traktu Królewskiego. Wiemy, jaka była konstrukcja 
prawna tego programu i wykonania. W jednym roku robimy część prac, potem jest rok 
przerwy, kończymy w następnym i wiemy, że zakończenie planowane jest w roku 2025. Jednak 
z tego, co Pan burmistrz przedstawiał, jakiś cień szansy jawił się, żeby ten remont wcześniej 
zakończyć z racji uzgodnień z wykonawcą. Moje pytanie, czy jakieś też nowe informacje w tej 
zakresie się pojawiły? Czy jest szansa, żeby ten remont zakończyć już w tym roku? I tutaj 
prośba, żeby, tak jak już też wcześniej sugerowałem, zwrócić uwagę na ten przepust i na ten 
rów, który znajduje się na wysokości sklepu Delikatesy. Nie potrzeba dużych opadów, żeby ta 
woda tam się kumulowała, zbierała czy nawet też wchodziła na jezdnię. Warto, kończąc 
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remont ulicy Trak Królewski, temat doprowadzić do końca tak, żeby tą wodę skutecznie 
odprowadzić, bo dochodzi do podmycia poboczy, a potem pewnie do pęknięć w nowej 
nakładce asfaltowej. 

I kolejna, już ostatnia kwestia, ale również do Pana burmistrza taki wniosek, żeby dokonać 
jeszcze przeglądu wykonania studzienki chłonnej na ulicy Jana Kantego. Ja w wyniku zgłoszeń 
grupy mieszkańców, a nawet też jednej pani kilka razy zaobserwowałem, że podczas opadów 
deszczu ta studzienka chłonna fajnie zbiera deszcz, ale mam wrażenie, że nie do końca tak, 
jak powinna i prośba, żeby tutaj podjąć działanie, dokonać jakiejś rewizji, sprawdzić, czy tam 
wszystko jest tak, jak należy. Dziękuję bardzo. 

 

Radny Piotr Duda - Panie przewodniczący, Panie burmistrzu, ja mam prośbę i pytanie do 
Komendanta Policji. Dotyczy kwestia ulicy Okulickiego. Bardzo bym chciał i prosił, aby pojawiły 
się tam patrole policji, by zdyscyplinować kierowców, które permanentnie łamią ograniczenie 
prędkości do 40 km na godzinę. 

Druga moja wypowiedź również będzie dotyczyła pośrednio ulicy Okulickiego i też ją kieruję 
do Pana Komendanta Policji. Proszę, aby również pojawiły się patrole policji w okolicach 
Liceum Ogólnokształcącego i Technikum im. Józefa Piłsudskiego. Młodzież pali tam papierosy 
i zaśmieca teren przy szkole. Zdaję sobie sprawę, że jest to młodzież niejednokrotnie i w 
zdecydowanej chyba większości pełnoletnia, ale dochodzi również do aktów demoralizacji, 
ponieważ jest to ciąg komunikacyjny, gdzie młodzież i dzieci udają się do Zespołu Szkolno-
Przedszkolnego. Dziękuję. 

 
Radny Seweryn Kozub - Ja z jednym wnioskiem, prośbą do Pana Komendanta Powiatowego 
Policji, który, mam nadzieję, śledzi nasze obrady. Od pewnego czasu późnej jesieni ubiegłego 
roku oraz wiosny, oraz tego okresu już między wiosną, a latem sygnalizowane są sprawy 
związane ze zjazdami na parkingu przy dworcu PKP w Brzesku. Być może tam amatorzy 
motoryzacji testują swoje samochody, ale jest to dość uciążliwe, bo dochodzi tam do jakichś 
prób nielegalnych wyścigów i tym podobne. Mieszkańcy ościennych ulic zgłaszają te 
uciążliwości, w związku z tym też prośba o zwiększenie liczby patroli, szczególnie w godzinach 
wieczornych, w porze wieczornej, w tym miejscu. Dziękuję bardzo. 

 
Radna Barbara Borowiecka - Wysoka Rado, jesteśmy w punkcie trzecim i te pytania jakby do 
Pana burmistrza, ale w związku z wypowiedzią Radnego Janusza Filipa chciałabym się odnieść 
i mieć możliwość prawidłowo przedstawienia sprawy. Przykro mi, Panie Januszu, po raz 
kolejny wprowadza Pan w błąd i to teraz publicznie. Na pewno Pan burmistrz wyjaśni sprawę, 
ale ja też chciałabym przedstawić, w czym jest problem. Oczywiście wiem, który to 
mieszkaniec Panu przekazuje te informacje, które są nieprawidłowe, dlatego chciałabym 
wyjaśnić tą sprawę publicznie, bo od dłuższego czasu właśnie mamy z tym problemy, a sprawy 
mają się inaczej. Myślę, że Pan burmistrz prawidłowo przedstawi te informacje, a Pan zawsze 
może zapytać, jeśli nie ma Pan wiedzy, można sprawdzić dokumentację, można dopytać się od 
osób, które mają wiedzę. Także bardzo mi przykro, ponieważ inwestycje, które były na Osiedlu 
Jagiełły, dają satysfakcję i cieszą mieszkańców osiedla. Pan jako radny musi wiedzieć albo już 
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wie, że wszystkie inwestycje czy remonty, a tu chodzi właśnie o remonty, muszą być 
wykonywane zgodnie z zasadami i zgodnie z obowiązującym prawem. My jako radni zgłaszamy 
wnioski na podstawie głosów mieszkańców. Mamy za zadanie poprawić bezpieczeństwo, ale 
też słuchać i eliminować zagrożenia, a przede wszystkim też słuchać potrzeb mieszkańców. 
Stąd to zadanie, które było wykonywane na podstawie projektu i zgodnie z tym, co mieszkańcy 
oczekują. To zadanie zostało wykonane i spełnia te wymogi. Natomiast myślę, że resztę powie 
Pan burmistrz, który, który ma pełną wiedzę. Dziękuję. 

Panie przewodniczący, także w ramach uzupełnienia będę chciała przedstawić. Oczywiście 
sprawa dotyczy też spółdzielni mieszkaniowej, o czym powiem w uzupełnieniu. Bardzo 
dziękuję. 

Burmistrz Tomasz Latocha - Oczywiście dziękuję wszystkim Państwu za pytania, które padły 
zarówno do mnie, jak i do naszych przedstawicieli służb mundurowych. Postaram się 
odpowiedzieć przynajmniej na część z nich, bo to, można powiedzieć, lawina pytań. Pewnie 
łatwiej by było, gdyby mieć je wypunktowane chociażby hasłowo. Na bieżąco można byłoby 
się odnieść. Tutaj nie zdążyłem wszystkich akurat zanotować, na te, które ewentualnie 
odpowiedzi Państwo nie usłyszą, otrzymacie je pisemnie. Proszę Państwa, kwestie 
bezpieczeństwa są tutaj bardzo ważne. Myślę, że bardzo dużo tutaj jest do zmiany. Wielka rola 
w tym policji, ale wielka rola też nas samych i całej naszej społeczności. Po prostu mentalność 
jest, jaka jest. Ci, którzy korzystają z mienia, korzystają z infrastruktury, powinni korzystać 
zgodnie z jego przeznaczeniem. Niestety często jest tak, że pojazdy przekraczają dopuszczalną 
prędkość, pojazdy przekraczają parametry, pewnie nie wszędzie policja musi być, należy te 
patrole zintensyfikować, są bardzo ważne. 

Były też kwestie dotyczące zakłócenia porządku przez, chyba zostało użyte słowo 
„kloszardów”. Tak, proszę Państwa, to my często interweniujemy na policję, na przykład, jeżeli 
mamy informację, że na przykład na tężni ktoś przesiaduje, kto powinien zostać poddany 
kontroli wedle takiego ogólnego sądu czy oglądu, wysyłamy informację, sam często 
interweniuję, dostaję też informację od komendanta policji. Jeżeli chodzi zaś o jadłodajnię, 
tutaj było pytanie Pana Radnego Filipa. Ona została przeniesiona w nowe miejsce. Nie wiem, 
czy Pan kojarzy, w którym miejscu ona teraz jest? W tym miejscu teraz oczywiście trwają prace. 
Nie sądzę, aby tam jakiekolwiek zakłócenie porządku było.  

Tak dla informacji na początku kadencji Państwa poinformuję, że ja każdego dnia, dosłownie 
codziennie, objeżdżam większość naszych inwestycji. Staram się rano zobaczyć, jak one 
wyglądają, jeżeli jest tylko możliwość po pracy, nawet po godzinach pracy, też często na tych 
różnych inwestycjach jestem. Tam akurat, koło jadłodajni w tym momencie były kończone 
prace związane z przebudową chodnika, przygotowując ten ciąg drogowy do modernizacji. 
Otóż modernizowana będzie cała droga na odcinku od ronda Świętego Jakuba aż do kościoła, 
do głównego skrzyżowania. Jeżeli chodzi o drogi, faktycznie bardzo dużo tych dróg 
zrealizowaliśmy i wszystko odbywa się zgodnie z planem, terminowo. Są to po prostu duże 
przetargi, które obejmują swoim zakresem kilka lub kilkanaście dróg. One są rozpisane w cyklu 
trzechletnim, dlatego że część tych prac odbywa się w Śródmieściu, które jest objęte nadzorem 
konserwatora zabytków. My ogłaszając przetargi, musieliśmy zabezpieczyć odpowiednią 
determinantę czasową, po pierwsze pozwalającą skutecznie rozliczyć wnioski, ale po drugie 
pozwalającą skutecznie podjąć interwencje konserwatorskie. Po pierwsze trzeba wszystko 
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uzgodnić od koloru kostki, jej wielkości, czy to mają być płyty betonowe, większe, mniejsze, 
odcienie, każdy jeden element konserwator zabytków musi zatwierdzić. Jeżeli zatwierdzi coś 
innego, to wykonawca musi mieć czas na to, aby zamówić . Z pozoru komuś może się wydawać, 
że to jest długo, ale wymaga to odpowiedniej determinanty czasowej, tym bardziej że  
w trakcie prowadzenia prac tak głębokich, które my prowadzimy, może dojść do tego, że 
 w tkance, w substancji zostaną odnalezione jakieś elementy, które będą wymagały 
interwencji od konserwatora, my wtedy nie możemy sobie pozwolić na to, że podpiszemy 
umowę na krótki okres, a później będziemy płacić jakieś kary umowne czy tego typu rzeczy. 
Warto mieć świadomość, w jakim miejscu te prace są prowadzone i co dokładnie jest robione.  

Odpowiedź na pierwsze zapytania Radnego Janusza Filipa jest taka, że wszystko odbywa się 
zgodnie z planem, zgodnie z terminem. Dodatkowo warto mieć wiedzę, że wszystkie prace 
odbywają się w taki sposób, że staramy się również wymienić stare przyłącza sieciowe, które 
wedle dokumentacji, posiadanej przez spółkę Regionalne Przedsiębiorstwo Wodociągów  
i Kanalizacji i inne nasze podmioty, jest stara i może ulec awarii. Nie chciałbym, aby dochodziło 
do sytuacji takich, że my na przykład robimy nowy chodnik, nowe krawężniki, nowe obrzeża, 
czy też nową nawierzchnię, a za chwileczkę prujemy to, bo doszedł do jakiejś awarii. Dlatego 
też odpowiednio wcześniej podjęliśmy dosyć duże wyzwanie, warte wiele milionów złotych, 
bo cała inwestycja na MPEC to jest prawie ponad 30 milionów złotych. Wymieniliśmy całą sieć 
ciepłowniczą, która była przewymiarowana, tam były rury sześćsetki, wymieniliśmy to na 
mniejsze rury, dwieście pięćdziesiątki, trzysetki. Zostały zaizolowane, po to właśnie, żeby tam 
gdzie są wykopy móc później zrobić porządny chodnik, osadzić krawężniki i porządnie 
nawierzchnię, żeby nie trzeba było tego ciąć. Więc robimy pracę kompleksowo i porządnie. 
Zupełnie inaczej wykonuje się pracę w mieście, jak w sołectwach. W sołectwach Pan albo 
Państwo powinniście mieć świadomość, że wystarczy czasem na nawierzchni wpuścić frezarkę,  
wylać nową nawierzchnię, a w momencie, kiedy to jest miasto, ulice składają się z  z różnych 
elementów infrastruktury, studzienek, studzienek kanalizacyjnych, zaworów, przykanalików, 
kratek ściekowych. Na przykład na samym odcinku ulicy Szczepanowskiej było 90, o ile dobrze 
pamiętam, to jest bardzo dużo. Każda ta ulica ma całą tą infrastrukturę i to się wiąże z tym, że 
najpierw oczywiście rozbieramy stare chodniki, wymieniamy krawężniki, bo przecież nie da się 
dolać asfaltu do starych, popękanych, wypłukanych, pokruszonych krawężników uzyskać. 
Wymieniamy krawężniki, wymieniamy obrzeża, wymieniamy chodniki, a w miejscach, gdzie są 
odpływy od rynien przy kamienicach, staramy się te koryta, które były bardzo niebezpieczne, 
wymieniać. Następnym etapem jest oczywiście frezowanie nawierzchni, wymiana ścieku 
przykrawężnikowego. Jak jest już wyfrezowane, jest zrobiony ściek przykrawężnikowy, to 
wylewamy pierwszą warstwę, a następnie odkuwane są jeszcze raz wszystkie studzienki, 
zawory gazowe, wodne. Wszystko, co tam w tej drodze no istnieje, kanały, przykanaliki, 
wszystko jest odkuwane, poziomowane do odpowiedniej wysokości, do wysokości drugiej 
warstwy asfaltu i dopiero jest wykonywana druga warstwa asfaltu. Na koniec zostają po 
wykonaniu całości zadania malowania pasów, linii, oznakowania, innym słowem, poziomego 
w strukturze grubowarstwowej tak, aby nie ścierać tego. Oczywiście, po pierwsze, nie można 
zaraz po asfaltowaniu, tylko trzeba odczekać, bo asfalt jest tłusty. Po drugie, nie można  
w momencie, kiedy pada deszcz. Po trzecie, nie można, kiedy pada śnieg. Po czwarte, musi być 
w nocy temperatura odpowiednia, najlepiej mówią, około 10 stopni Celsjusza, żeby ta grubo 
warstwowe malowanie było trwałe, żeby nie trzeba było go poprawiać. Poza tym jeszcze raz 
powtarzam, wykonawca ma na to dokładnie dwa lata, zgodnie, ponad dwa lata zgodnie 
 z kontraktem. Natomiast na bieżąco te prace w tym momencie są realizowane. 
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Było pytanie dotyczące ulicy Gajowej, nie ma tam żadnej działki drogowej. Jest to kompleks 
leśny mający 23 hektary, należący w istocie do Lasów Państwowych. Jeżeli chodzi o drogę,  
pisze LS3. Mamy świadomość, a Pan jako były zastępca wójta powinien mieć świadomość, że 
na LS3, to Pan niewiele może zrobić i nie może Pan tego tak samo wyłączyć, prawda? Więc to 
pytanie było bez sensu zupełnie, bo skoro Pan zna odpowiedź bo mi Pan przytakuje, to trochę 
go nie rozumiem. Aczkolwiek podejmujemy inicjatywę, rozmawiamy z Lasami Państwowymi, 
odbyło się spotkanie z Panem Dyrektorem Lasów Państwowym, Panem Piotrem Kempfem, 
jesteśmy tutaj w bardzo dobrym kontakcie, byliśmy w ministerstwie, będziemy podejmować 
kroki, aby załatwić odpowiednie odstępstwa, ale to jest procedura bardzo złożona. 

Na ulicy Wiejskiej mamy sytuację taką, że w tym momencie prowadzone jest 300 postępowań 
o zasiedzenie, dlatego że niestety tam struktura własnościowa była bardzo mocno zaburzona 
z lat. Porządkujemy tą sytuację tak, aby móc inwestować na własnym gruncie, aby móc 
projektować. Dzisiaj te ogrodzenia, które są tam postawione, to one są postawione, niektórzy 
się cofnęli, niektórzy się nie cofnęli, niektórzy odstąpią działkę, niektórzy nie odstąpią. 
Na początek trzeba to po prostu uporządkować i podjęliśmy taką decyzję, która jest 
najprostsza i wydaje się najszybsza, ale też najtańsza po uzgodnieniu z wieloma mieszkańcami, 
że taką procedurę dotyczącą zasiedzeń rozpoczniemy. Tak jak powiedziałem, jest ich 
praktycznie 300 i do momentu, dopóki ona się nie zakończy, nie ma możliwości tak naprawdę 
realizacji tam chodnika, bo pewnie o nim Pan mówił. 

Jeżeli chodzi o drogi, na ulicy Lawendowej w tym momencie jest robiona druga warstwa 
asfaltu, to jest również osiedle Kopaliny Jagiełły. Jeżeli chodzi o samo centrum, tam 
blokowisko, jest to podzielone na dwa odcinki. Ulica Obwodowa jest podzielona na dwa 
odcinki, na jednym została wykonana już nawierzchnia, będziemy przystępować do 
wykonywania ostatniej warstwy. Ostatnia warstwa została wykonana na ulicy Środkowej  
i ostatnia warstwa również została wykonana na ulicy wzdłuż bloków. Panu chodziło o ulicę 
Środkową, o ten chodnik. Tak, są zaniżenia i one być muszą albo powinny, bo trzeba mieć 
świadomość, że tą drogą oprócz - i to jako były Prezes Brzeskich Zakładów Komunalnych 
powinien Pan wiedzieć -  że tą drogą jeżdżą po prostu zwyczajnie śmieciarki, samochody 
specjalne, straż pożarna. Gdyby nie było możliwości, że samochody mają możliwość wjazdu na 
chodnik, to w razie potrzeby służby takie jak straż pożarna czy też śmieciarka miałaby problem 
z przejazdem. Niestety jest to stare osiedle. Wtedy, kiedy ono było budowane, to najczęściej 
przy jednym bloku były dwa samochody, a dzisiaj przy każdym jednym mieszkaniu są dwa albo 
trzy. To zagęszczenie pojazdów jest duże i ludzie parkują, jak mogą, staramy się  
w tym również w zakresie pomóc. Projektujemy teraz ulicę Elektryczną, projektujemy drogę  
w stronę południa, która połączy z innym ciągiem drogowym, tam projektujemy również 
parking, na długości około 100 metrów. Mam nadzieję, że kiedy takie zadanie uda się 
zrealizować, to mieszkańcy, którzy tam mieszkają, część tych pojazdów będą mogli 
przeparkować i ten chodnik w jakimś wymiarze zostanie odprężony, ale tak na dobrą sprawę, 
Gdyby te samochody stanęły na drodze, co było tutaj sugerowane, to wszystkie służby miałyby 
problem z przejechaniem. 

Pytanie dotyczyło mostu koło Browaru, że kiedyś tam było coś robione. Nie wiem, co było 
robione, jeżeli chodzi o ten most do Browaru, bo ja takich dokumentów w urzędzie nie 
znalazłem. Rozmowy oczywiście się toczyły, ja też taką rozmowę odbyłem z Prezesem Grupy 
Carlsberg Polska, z przedstawicielami zarządu, również z obecną dyrekcją Browaru Okocim, bo 
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się zmieniła, i z wcześniejszym Panem dyrektorem, zachęcając ich do realizacji tej inwestycji. 
Czyli budowy mostu, który mógłby połączyć te tylnie parkingi bezpośrednio tutaj 
 z naszą obwodnicą, czy z obwodnicą Brzeska, mniej więcej w jej połowie. Natomiast Carlsberg 
w tym momencie nie ma zabezpieczonych środków na realizację tego przedsięwzięcia, jest na 
etapie przygotowywania dokumentacji projektowej i oczywiście w związku z dosyć dużymi 
trudnościami, jakie spółki, firmy, tego typu podmioty przeżywały w COVID-zie. Przecież 
likwidowali swoje zakłady zarówno w Rosji, jak i na Ukrainie. Część tego ciężaru finansowego 
musiały zostać przeniesione tutaj. Taką też informację otrzymałem, że w tym momencie toczą 
się prace projektowe. Oczywiście jeżeli mówimy o moście metalowym, o którym Pan 
powiedział, kolejowym, to tu nie ma możliwości wykorzystania, bo musi Pan wiedzieć, że ten 
most jest na prywatnej działce, na całej prywatnej działce. Ta działka, cała bocznica zarówno  
z terenem dobiegającym również do Stadionu Okocimskiego Klubu Sportowego należy do 
firmy Karpiel, tu mogę nazwy użyć, bo to jest firma, firma Karpiel jest właścicielem całej tej 
bocznicy i my oczywiście nie możemy tego realizować. Tak samo jak nie możemy realizować 
budowy tego mostu, bo wie Pan, że z pieniędzy publicznych dla jednego przedsiębiorcy Pan 
nie może wybudować mostu.  

Z tych pytań, które Pan zadawał, parking na Placu Kazimierza, nie ma tam możliwości  
w tym momencie zrobienia parkingu na Placu Kazimierza i chyba nie ma potrzeby, tym bardziej 
że parking wykonaliśmy koło szalet publicznych, zmieniając tam w ogóle ruch. Postój 
taksówek, który był wzdłuż przedszkola, przenieśliśmy pod dom nauczyciela, tamte taksówki 
są w cieniu, jest chłodniej zarówno dla kierowców, jak i później dla potencjalnie korzystających 
z tych pojazdów. Został tam wprowadzony ruch okrężny wokół Placu Kazimierza zrobiony  
i dojazd do parkingu wokół szalet publicznych, które to parkingi są najczęściej puste. Więc 
jeżeli te parkingi są puste, to w tym momencie też nie widzę potrzeby robienia parkingu na 
Placu Kazimierza, zwłaszcza w strukturze stałego użytkowania takiego piaskowca, który jest 
mocno nadwyrężony, aczkolwiek wpisaliśmy ten Plac Kazimierza do planu rewitalizacji. Jeżeli 
tylko będzie możliwość, aby taką rewitalizację wykonać, to bardzo chętnie będziemy korzystać  
z takich środków, dokładając dodatkowe funkcjonalności, być może faktycznie przy jednej  
z tych ulic, tam wzdłuż przedszkola zrobić parking tak, aby można było łatwiej czy bezpieczniej 
wysadzać dzieci, które na przykład do tego przedszkola są przywożone. 

Kasztanki, tak. To jest jedna z dróg, która na pewno wymaga pracy, ale oczywistym jest, że 
robić wszystkiego się naraz nie da. I robimy to, co jest najważniejsze, najpilniejsze.Na przykład 
tak jak remont mostu na ulicy Browarnej, o który Pan pytał, więc zakres dotyczy remontu 
samego mostu. W tamtym roku zrobiliśmy remont od ulicy Mickiewicza ulicę Browarną aż do 
mostu i w tym roku robimy remont mostu, on się powinien oczywiście na jesieni zakończyć. 
Dosyć złożona procedura, dlatego że w samym moście zatopionych jest bardzo dużo sieci 
różnego rodzaju, również coś, co w mojej ocenie i inżynierów jest niezgodne z prawem, tak jak 
na przykład w chodniku była zatopiona rura gazowa.  

Pytał Pan również o spółkę BZK. Tak, ja się tak wyraziłem, że spółka przechodzi faktycznie 
metamorfozę. Został zakupiony sprzęt całkowicie nowy. I tutaj jest ta różnica, że Pan 
powiedział, że wymieniany był sprzęt za pańskich czasów, 100% sprzętu, tylko wie Pan, czasem 
jak wymieniamy coś starego na równie coś też starego, nie było konkretnych, porządnych, 
przystających do dzisiejszych warunków śmieciarek. Dzisiaj mamy śmieciarki nawet 
dwukomorowe na nowych podwoziach firmy Volvo, renomowane i bardzo porządne sprzęty 
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 i te wymiany następują. Tak, na bazie za Pańskich czasów był bałagan. Ja pamiętam, jak 
zostałem burmistrzem, to drogi Panie, tam co chwileczkę były apele, prośby, wnioski 
mieszkańców, petycje. Przychodzili tutaj, prosili, że są gryzonie, że śmierdzi, że fruwają śmieci. 
Był po prostu bałagan.  Dlatego miałem śmiałość, aby sugerować organowi, który powołuje, 
że ja Panu rekomendacji na pewno na kolejną kadencję nie udzielę. Tym bardziej, że jak Pan 
pamięta, był Pan na pikniku takim z dzieciakami za hotelem August, taka piękna zielona łąka. 
Ja Pana pięknie przywitałem, poprosiłem o kilka słów, żeby Pan powiedział, ile co roku 
zbieramy śmieci...To tego Pan nie potrafił powiedzieć. Ile zbieramy śmieci, ile segregujemy, ile 
zebraliśmy z dzikich wysypisk, więc jako prezes z wieloletnim stażem podstawowych 
informacji dzieciom Pan nie potrafił wyjaśnić, to z całym szacunkiem, co do tego porządku, 
który tam dostałem, też mam uwagi. I chyba tyle. Myślę, że jeżeli Pan będzie więcej informacji 
potrzebował, oczywiście wszystkie na piśmie wyjaśnimy. 

Jeżeli chodzi o Osiedle Jagiełły, były składane dwa wnioski, jeżeli mówimy o remonty tego 
osiedla, my nie wiedzieliśmy, który wniosek przejdzie, staraliśmy się podzielić te zadania tak, 
aby one się też w miarę możliwości uzupełniały, ale nie nakładały, dlatego część jest zrobiona 
wcześniej, bo jest w ramach jednego zadania, a część jest zrobiona troszeczkę później.  

Jeżeli chodzi o gospodarkę łowiecką, chciałem Państwa też poinformować i przypomnieć, że 
samorząd gminny nie może partycypować finansowo w odłowie dzików, generalnie mamy 
opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej, że takich wydatków nie można ponosić, ponieważ nie 
jest to zadanie samorządu gminnego, natomiast w dwóch miejscach my faktycznie 
funkcjonujemy, czyli z jednej strony opiniujemy roczne plany łowieckie wszystkim kołom 
łowieckim, które się znajdują na terenie naszej gminy, przynoszą swoje wnioski, my za każdym 
razem dopisujemy notatkę, że opiniujemy pod warunkiem zwiększenia odstrzału. Każdy  
z mieszkańców nawet, indywidualnie może napisać do starosty wniosek o dokonanie odstrzału 
redukcyjnego, trzeba wskazać konkretną działkę, na której ta dzika zwierzyna bytuje. Odstrzał 
redukcyjny nie może być na innej działce wykonywany, jeżeli te zwierzęta wyjdą. Często, jeżeli 
te zwierzęta gdzieś się przemieszczają po dwóch, trzech działkach, my wskazujemy 
przynajmniej kilka tych numerów działek, gdzie one mogą się znajdować tak, aby Pan starosta, 
wydając decyzję o odstrzale redukcyjnym do realizacji przez koło łowieckie, mógł ją wydać i 
ona mogła być zrealizowana skutecznie. To wszystko, dziękuję. 

Zastępca Burmistrza Grzegorz Brach- Co prawda nie ma takiego objaśnienia, które nie było 
zaciemnieniem, ale postaram się z uwagi na fakt, iż sporo jest uwag, dotyczących zwierzyny 
łownej, zwierzyny będącej własnością Skarbu Państwa. Otóż szanowni radni, szanowni 
Państwo, którzy nas oglądają, gmina nie ma żadnych kompetencji, jeżeli chodzi o zwierzynę 
dziką. Ustawa prawo łowieckie, precyzyjnie określa, że zarządcą obwodów, dzierżawcą 
obwodów, tym, kto podpisuje umowy i kto odpowiada, jest Skarb Państwa, który jest 
reprezentowany przez starostę. To starosta zawiera umowę dzierżawy z kołami łowieckimi  
i zwierzęta dzikie, czyli niehodowlane, nie podlegają jurysdykcji gminy. My nie możemy 
wyłapywać dzików i przewozić. Co więcej, ustawa związana z zapisami dotyczącymi pomoru 
afrykańskiego świń, zabrania wypuszczania dzika w inne miejsce. Dzik odłowiony musi być po 
prostu zastrzelony, czy w inny sposób musi być pozbawiony życia, nie można go przewozić. 
A już nie jest to w ogóle zadanie gminy. Gmina nie może tego po prostu robić. Więc jeżeli 
Państwo uznają, że gdzieś jest problem z dzikami, to pierwsze trzeba się zastanowić, dlaczego 
te dziki tam są, bo dzik oczywiście co do zasady nie żywi się kostką brukową ani asfaltem, więc 
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musi mieć co jeść, skoro wchodzi do miast. Natomiast druga sprawa, jest to zadanie powiatu, 
starosty. Gmina zajmuje się zwierzętami hodowlanymi, domowymi, które zabłąkały się, 
uciekły bądź zostały porzucone i nie można ustalić właściciela. Tego typu zadania my 
odbieramy. Nawet zwierzyna dzika, jeżeli jest potrącenie przez pojazd, jeżeli jest ofiarą 
wypadku, jej własność, dalej jej status się nie zmienia. Dalej jest to własność Skarbu Państwa, 
reprezentuje to powiat. Także tak wygląda sprawa, a zatem w sprawach dzików niestety, jak i 
innych zwierząt, gmina nie ma kompetencji. Nie może również finansować takich zadań, 
zakładając, że jest to zadanie powiatu, a gmina za to zapłaci. Też takiej możliwości nie ma. 

 
Radny Janusz Filip (Ad vocem) - Panie burmistrzu, tak ad vocem tutaj do Pana stwierdzenia, 
że na bazie rzeczywiście był smród, brud i ubóstwo. Tak podsumowując, szczury chodziły, były 
śmieci. Rzeczywiście w tamtym okresie był ciężki czas. Jeśli chodzi o te odpady, to były odpady 
segregowane, to były tworzywa sztuczne. Płonęły w całej Polsce wtedy. Był problem ze 
zbytem. I Pan o tym dokładnie wie i telewizja jeździła po całej Polsce z tym tematem. 
Natomiast jeśli chodzi o piknik ten ze szkolną młodzieżą, wie Pan, pytanie dotyczące, ile na 
przykład miedzi zebrała Gmina Brzesko... Nieważne. 

Burmistrz Tomasz Latocha - Niezwykle ważne. Jeżeli ja zapytuję prezesa spółki 
 z doświadczeniem siedemnastoletnim, ile w ubiegłym roku zebraliśmy odpadów 
komunalnych i Pan nie jest w stanie powiedzieć. Na przykład około 7 tysięcy ton, czy około 7,5 
tysiąca ton, ile zebraliśmy z dzikich wysypisk. To jest akcja edukacyjna, my rozmawiamy  
z dziećmi, proszę Pana, po to, żeby ich uczyć i tłumaczyć, żeby nie wyrzucały śmieci do rowu, 
żeby nie wyrzucały śmieci w lesie, bo później ktoś to musi zebrać, a i tak rodzice będą w tym 
partycypować, bo wszyscy za to musimy zapłacić. Zadałem Panu dokładnie pięć pytań 
prostych, najprostszych, jakie mogą być. Jeżeli prezes spółki z takim stażem nie jest w stanie 
na pięć prostych pytań i nie wie, czym się zajmuje. Mi po prostu opadły ręce i cierpliwość po 
tym, co oglądałem się skończyła. Nie wyrzucał nikt Pana z pracy, bo to by było nieeleganckie, 
skończyła się Panu kadencja, więc na nowo Pan nie został powołany. To wszystko. 

Radny Janusz Filip - Jeśli mówimy o zamknięciu inwestycji Osiedle Jagiełły i tutaj ta droga 
dzieląca dwa osiedla, jeśli jest skończona już, to mam pytanie takie, jest pryzma, duża pryzma 
korzeni pniaków na jednej ze stron. Ja tam sobie pojechałem, zobaczyłem. Czy to będzie 
sprzątnięte? Czy to jest w gestii gminy, czy w gestii spółdzielni mieszkaniowej, bo jeśli, 
powiedzmy sobie, ktoś tam będzie to sprzątał, to zniszczy nowo zrobione chodniki. 

 
Radny Bogusław Babicz - Panie przewodniczący, Panie burmistrzu, Wysoka Rado, ja właściwie 
miałem zabrać głos tutaj w punkcie, który mówił o sprawozdaniach z przygotowania realizacji 
gminnych zadań inwestycyjnych, bo mam tego typu kwestie. Natomiast Pan burmistrz już 
rozwinął temat, jak gdyby remontu dróg, chodników, także chciałbym tutaj zabrać głos. Chodzi 
mi o taką sytuację, ponieważ faktycznie dużo ostatnio się robi i wiele zostało zrobione. 
Natomiast konkretnie chciałbym się wypowiedzieć tutaj w imieniu tej części Osiedla Kopaliny 
Jagiełły, która jest kopalinami, jak gdyby, bo osiedle to składa się, jak gdyby z dwóch części, 
to znaczy bloków przy Osiedlu Jagiełły i tutaj terenów położonych bardziej na północ, czyli 
ulica Jasna, ulica Konstytucji, Polna i tak dalej. No i tak troszkę zarówno z tego sprawozdania  
z realizacji gminnych i z tego, co Pan burmistrz powiedział, troszkę ten teren jest zaniedbany 
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pod tym względem. Chodzi mi w szczególności o takie sprawy jak skrzyżowanie tutaj ulicy 
Czarnowiejskiej z ulicą Jasną w pobliżu wjazdu na cmentarz komunalny. Jest to bardzo taki 
newralgiczny punkt, na pewno Pan burmistrz sobie z tego zdaje sprawę, i tam ludzie idąc do 
kościoła czy na cmentarz, tutaj od strony ulicy Czarnowiejskiej czy Jasnej, niejednokrotnie 
muszą uciekać, że się tak wyrażę, w trawę czy tam koło tej kwiaciarni, która tam istnieje, bo 
nie ma chodnika, nie ma, jak przejść, a ruch samochodowy jest bardzo duży. Dlatego taka 
prośba, żeby uwzględnić ewentualnie w przyszłości jakąś reorganizację tego skrzyżowania, 
tam jest troszkę miejsca. Teraz tam nowy chodnik został zrobiony chyba przez tego inwestora, 
który wybudował nowe bloki. Natomiast żeby jakoś poszerzyć to skrzyżowanie 
 i wygospodarować właśnie tutaj, dosłownie chodzi o 50 metrów chodnika, żeby ludzie idąc od 
strony ulicy Czarnowiejskiej, tej jednokierunkowej czy Jasnej, mogli bezpiecznie dojść na 
cmentarz, czy do kościoła. To jest szczególnie ważne w sytuacjach właśnie niedzielnych, 
nabożeństw czy jakichś świąt, gdzie ten ruch jest bardzo duży. Ludzie teraz odwiedzają 
cmentarz nie tylko na wszystkich świętych, ale wiemy dobrze, że przy okazji każdych innych 
świąt i w niedzielę również. Tu chodzi o bezpieczeństwo. I druga taka sytuacja to jest ten 
niedokończony chodnik przy ulicy Kossaka. Pani przewodnicząca osiedla też wie, o co mi 
chodzi. On został ten chodnik jeszcze wybudowany nie w tej poprzedniej, tylko jeszcze  
w poprzedniej kadencji. Tam dosłownie brakuje około 50-60 metrów chyba tego chodnika  
w kierunku ulicy Wiejskiej. To jest szczególnie ważne teraz, bo została praktycznie oddana do 
użytku ulica Lawendowa. Jest tam sporo budynków, mieszkań i będą pewnie dzieci szły do 
szkoły tamtędy. Także też myślę, że nie jest to jakiś wielki wydatek, żeby tutaj dokończyć po 
prostu budowę tego chodnika.To tyle, dziękuję Panie burmistrzu. 

 
Radna Barbara Borowiecka - Ja w ramach tylko uzupełnienia do wypowiedzi Pana Filipa, jeśli 
mogę. To oczywiście mamy w materiałach zadania realizowane z Polskiego Ładu i tam jest 
termin wyznaczony. Dodam jeszcze, że tak jak Pan Radny Babicz powiedział, Osiedle Kopaliny 
Jagiełły składa się z części blokowej i części tych osób mieszkających w domkach 
jednorodzinnych. Nie jest zaniedbana ta część, ponieważ robimy tam zadanie, oczywiście 
Lawendowa należy do tej części, ale pełna zgoda, Panie radny, te zadania wprowadzimy do 
budżetu we wnioskach do budżetu i potwierdzam, jest problem z tym skrzyżowaniem na ulicy 
Czarnowiejskiej. 
 
Natomiast odnośnie do wypowiedzi, Pana Filipa, oczywiście Panie Burmistrzu, jak jeszcze 
może, dodam, że te zadania z Polskiego Ładu, które na działaniu właśnie tego osiedla, które 
też należy do spółdzielni mieszkaniowej. Przez cały czas, odkąd jestem radną, czyli te dwie 
kadencje, była bardzo dobra współpraca ze spółdzielnią mieszkaniową i byłym prezesem. 
Oczywiście w ramach realizacji remontu na tym osiedlu w 2023 roku na wiosnę byliśmy 
uświadomieni o tych założeniach z tych dwóch wnioskach przy udziale pracowników urzędu. 
Był na tym spotkaniu prezes spółdzielni wraz z pracownikami i dokonano ustaleń, że ten 
chodnik od początku istnienia osiedla sprawował funkcję parkingu. Dlatego mając na uwadze 
potrzeby mieszkańców, bo my je znamy, oczywiście Pan tam nie mieszka, ale też te informacje 
dochodzą Panu jakby troszkę nie w czasie. Dokonano ustaleń i zakresu realizacji tego zadania. 
Prezes spółdzielni dokonał oświadczenia, nawet wskazał finansowanie chodnika na terenie 
spółdzielni łączącego blok ósemkę z dziewiątką i wtedy ten chodnik ma sprawować funkcję 
miejsca postojowego. Tak, dokonano takich ustaleń i mówienie, że ten chodnik po prostu 
będzie zniszczony, to chcę Panu jeszcze powiedzieć, że parkingi wykonuje się także z kostki  
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i przy bloku numer 5 w ramach założeń i prawidłowości wykonywania remontów robiliśmy 
chodnik, który będzie też sprawował funkcję miejsc postojowych, bo taka jest potrzeba i także 
stąd to zaniżenie, żeby to zdało egzamin. To właśnie oświadczenie prezesa, który miał wykonać 
chodnik, potem się z tego wycofał i do tej pory realizacja tego zadania nie jest wykonana. 
Natomiast już nie będę zabierać czasu, ale mam przed sobą pismo w tej sprawie, 
że prezes nie wywiązuje się z oświadczeń, które były ustaleniem do projektu technicznego. 
Mam odpowiedź Rady Nadzorczej Spółdzielni Mieszkaniowej i samego Prezesa Zarządu 
Spółdzielni Mieszkaniowej. 12 lipca 2023 roku została podjęta decyzja o ujęcie budowy tego 
chodnika w harmonogramie remontów na 2024 rok, który będzie przedłożony Radzie 
Nadzorczej. I teraz problem z przedstawicielami Rady Nadzorczej, którzy są mieszkańcami  
i przekazując Panu takie informacje, działają na szkodę mieszkańców. 

Zastępca Burmistrza Grzegorz Brach – Bardzo dziękuję oczywiście za wszystkie zadawane 
przez Państwa pytania. Bardzo dziękuję również za ten głos Pana Radnego Mecenasa Babicza. 
Tak, znana jest oczywiście sytuacja również na tym skrzyżowaniu. Podejmowane są tam 
działania, zresztą w ramach negocjacji dotyczących zamiany, sprzedaży gruntów przy 
budującym się osiedlu staraliśmy się zabezpieczyć teren pod budowę, oczywiście ciągu 
pieszego odpowiednich parametrów i kolejno tak, aby on był realizowany, żeby ci mieszkańcy, 
zarówno mieszkańcy w głębi osiedla, w domach jednorodzinnych, czy to do kościoła, czy na 
cmentarz mogli względnie bezpiecznie przejść. W tym momencie zakończyły się prace na 
cmentarzu, bo tam też realizowaliśmy takie zadanie, budowa tej centralnej głównej alejki, 
wkładając pod nią odpowiednie peszle, aby zabezpieczyć możliwość uruchomienia hydrantów 
wodnych w dalszej części cmentarza, aby każdy, kto z niego korzysta, tak jak Pan powiedział, 
częściej ludzie dzisiaj, nie tylko na Wszystkich Świętych, ale i w sezonie dbają o kwiaty, różne 
rzeczy, żeby ten wodociąg tam podciągnąć i oczywiście zamontować infrastrukturę 
oświetleniową. Także o tej przestrzeni również myślimy i w miarę możliwości, jak będą 
schodzić te zadania, które tutaj rozpoczęliśmy, plus te zaprojektowane, a będą pojawiać się 
nowe fundusze, to również ten wniosek, który przez Pana został złożony, bardzo ważny  
i będziemy poważnie oczywiście traktować, chcąc na niego pozytywnie odpowiedzieć. 
Oczywiście na bieżąco Pan będzie miał wgląd i będzie Pan na ten temat informowany. 

Jeżeli chodzi o te zwałowiska korzeni, o których Pan Filip wspominał, tak, to to są takie rzeczy 
kolejne, które trzeba będzie po prostu realizować.  Tak jak w innych częściach miasta, bo 
przecież nie zapominajmy, że ostatnio to była ulica Jana Pawła i Sikorskiego, i Odrodzenia. 
Staramy się, żeby domykać, klamrować to tak, żeby to wszystko było i komfortowe, a przede 
wszystkim, co najważniejsze, bezpieczne. Także za ten głos dziękuję.Jak chodzi o ten skład 
korzeni, to tam spółdzielnia na swoim terenie prowadziła prace wycinkowe, przy których 
również troszeczkę emocji było, ponieważ część osób uważała, że te drzewa tam powinny 
zostać. Jakieś opinie Straży Pożarnej, które miała spółdzielnia, twierdziły, że powinna być 
dostęp do wysokich budynków, możliwość rozłożenia drabiny, ze względów i pożarowych, i 
bezpieczeństwa, więc podjęli się wycinki tych drzew. My staraliśmy się oczywiście też zachęcać 
do tego, aby bardzo rozważnie do tego podchodzić, bo te drzewa są, zwłaszcza na osiedlach 
są niezwykle ważne Myślę, że sami po sobie posprzątają to, jest to na ich terenie. 
Po zakończeniu naszych zadań inwestycyjnych na terenach, które należą do gminy lub były w 
użyciu przy realizacji tych zadań będzie pozostawiony porządek i będzie naprawdę pięknie. 
Dziękuję. 
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Jeżeli chodzi o busy w kierunku szpitala, mamy Pana Prezesa Pawła Pabiana, on pewnie troszkę 
więcej powie. Dodać należy i ja to przypomnę dla części z Państwa, którzy w tej kadencji 
rozpoczynają pracę w samorządzie gminnym, to wpływy z biletów pokrywają mniej więcej 13% 
kosztów spółki, reszta tutaj jest na barkach właściciela, czyli samorządu. 

Prezes MPK Paweł Pabian - rozkład jazdy naszego przedsiębiorstwa jest tak skonstruowany, 
że trasy autobusów przebiegają z  Brzeska do wszystkich miejscowości na terenie gminy 
 i z powrotem. W godzinach szczytowych, zwłaszcza jeżeli chodzi o godzinę przed 7:00, przed 
8:00 rano, są dopasowane dla mieszkańców, żeby były przewozy realizowane np. do szkół, 
do pracy. W tym czasie jest taka jakby kumulacja, bo te praktycznie wszystkie autobusy 
przejeżdżają przez szpital i robi się ta kumulacja, bo z poszczególnych miejscowości każdy też 
chce dojechać nie tylko do Brzeska jako do pracy, ale też właśnie do szpitala. Zresztą wiem, że 
nasze autobusy w ciągu dnia przejeżdżają przez przystanek szpital około kilkadziesiąt razy, 
około trzydzieści ponad razy w ciągu dnia. Także ja uważam, że jeżeli chodzi od godziny 
bodajże 6:00 do prawie 19:00, to jest bardzo duża ilość przewozów. Jeżeli chodzi o godzinę 
między 8:00, a 9:00, są bodajże 3 przejazdy przez szpital. Ja ze swej strony mogę jeszcze po 
prostu, przeanalizować z odpowiednimi ludźmi ten temat i spróbować ewentualnie, jeżeli 
będzie taka konieczność, dołożyć taki stricte przewóz Brzesko-Szpital przed godziną 9:00. 
Będziemy chcieli analizować to, a być może też to dotyczy rozkładu, jeżeli chodzi o okres 
wakacyjny czy okres ferii, bo wtedy u nas obowiązuje rozkład tak zwane dni świąteczne, czyli 
wolne od nauki szkolnej, wtedy jest to bodajże o dwa kursy na danej linii mniej niż zazwyczaj. 
Być może, że wtedy jest ten problem bardziej taki wyeksponowany. Również dziękuję. 

 
 
Ad. 4. Informacja na temat uwag wniesionych do Protokołu z sesji odbytej w dniu 7 maja 
2024 r. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny - Do protokołu nie wpłynęły żadne uwagi, 
w związku z tym stwierdzam, że Rada Miejska w Brzesku przyjęła protokół z pierwszej sesji 
Rady Miejskiej w Brzesku z dnia 7 maja 2024 roku. 

 Ad.5. Sprawozdanie Burmistrza Brzeska z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny - Sprawozdanie burmistrza Brzeska  
z działalności w okresie międzysesyjnym. Otrzymaliście Państwo sprawozdania wraz 
 z materiałami na sesję. 

Otwieram dyskusję, czy ktoś z Państwa w tym punkcie chciałby zabrać głos? Nie widzę 
zgłoszeń, zamykam punkt piąty, przechodzimy do punktu szóstego. 

 
 
Ad.6. Sprawozdanie Burmistrza Brzeska z realizacji uchwał Rady Miejskiej za okres od 
ostatniej sesji. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny – Sprawozdanie to również otrzymaliście 
Państwo w materiałach, w związku z tym otwieram dyskusję, czy ktoś z Państwa chciałby 
zabrać głos w tym punkcie? 

Nie widzę, zamykam punkt 6, przechodzimy do punktu 7 

 
 
Ad.7. Analiza sprawozdania z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Brzesku 
za rok 2023. 

 
a) Sprawozdanie z działalności MOPS za 2023 r. wraz z potrzebami, sprawozdanie z działalności 
Dziennego Domu "SENIOR+" oraz realizacji „Karty Brzeska Rodzina Trzy Plus"; 
 
b) Ocena zasobów pomocy społecznej; 

c) Analiza sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny oraz przedstawienie 
potrzeb związanych z realizacją tych zadań; 

 
 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny – Proszę Panią Dyrektor MOPS, Panią 
Bogusławę Czyżycką-Paryło, o przybliżenie tych sprawozdań. 

Pani dyrektor, w związku z tym, że Państwo radni te materiały mają, więc bardzo proszę o takie 
krótkie streszczenie. 

Dyrektor Bogusława Czyżycka-Paryło - Dzień dobry. Szanowni Państwo, Panie 
przewodniczący, Panie burmistrzu, szanowni radni. Sprawozdanie zostało Państwu 
przygotowane właśnie tak, jak tutaj Pan przewodniczący przeczytał. Jest to sprawozdanie  
z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej, z szczególnym zwróceniem również na 
sprawozdanie z Dziennego Domu Senior Plus i również z realizacji programu Brzeska Karta 
Rodzina Trzy Plus. Kolejne sprawozdanie dotyczyło zasobów pomocy społecznej i potrzeb  
w tym zakresie oraz sprawozdanie z realizacji wsparcia rodziny i pieczy zastępczej. 
Sprawozdania te szczegółowo omówiłam również na komisjach, udzieliłam odpowiedzi na 
Państwa pytania w tematach, które były przedmiotem zainteresowania. Jeżeli jest jakaś 
potrzeba, żeby coś uzupełnić, to postaram się odpowiedzieć. 

 
 

Burmistrz Tomasz Latocha - Bardzo dziękuję Pani dyrektor za przedstawione materiały, 
przygotowane materiały i przesłanie ich oczywiście we właściwym trybie i czasie Państwu 
radnym, za wszystkie komentarze dotyczące działań ośrodka, zarówno Domu Senior Plus, jak 
i wszystkich obszarów, które Państwo realizujecie. W związku z tym, że jesteśmy na wizji, mimo 
wszystko ja, pozwólcie Państwo, że przypomnę, że ta działalność ośrodka jest obszarem 
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niezwykle wrażliwym, niezwykle trudnym. Tutaj ta praca jest naprawdę taką szczególną pracą, 
gdzie trzeba mieć po pierwsze niezwykłą wrażliwość jako pracownik socjalny, jako cała kadra 
do pomocy osobom, które tego wsparcia i tej pomocy potrzebują. Chciałbym też przybliżyć 
tym Państwu, którzy nas oglądają, że ogólnie mówi się pomoc społeczna, ale proszę Państwa, 
w samej działalności ośrodka to jest realizacja zadań związanych z zasiłkiem stałym, zasiłkiem 
okresowym, zasiłkiem celowym, realizacja programu 'Posiłek w szkole i w domu, usługi 
opiekuńcze, kierowanie osób oraz ponoszenie odpłatności za pobyt w domach pomocy 
społecznej, to jest bardzo poważna kwota, dwa miliony złotych, proszę Państwa. Do tego nie 
możemy przechodzić, tak jakby w porządku dziennym to jest dwa miliony złotych, gdzie 
płacimy za osoby kierowane do domów pomocy społecznej. Wynagrodzenia opiekunom  
z tytułu sprawowania opieki, praca socjalna, pomoc osobom bezdomnych, realizacja zadań 
wynikających z ustawy o przeciwdziałaniu przemocy domowej, realizacja zadań wynikających 
z ustawy o opiece nad dziećmi, realizacja zadań wynikających z ustawy o wspieraniu rodziny 
w systemie pieczy zastępczej, realizacja zadań świadczeń rodzinnych, zasiłek rodzicielski, 
dodatek do zasiłku rodzicielskiego, świadczenia rodzicielskie, świadczenia opiekuńcze, fundusz 
alimentacyjny, świadczenia wychowawcze, wsparcie dla kobiet w ciąży, Czyste Powietrze, 
refundowanie VAT-u za paliwa gazowe w 2023-2024 i też olbrzymia rola ośrodka. Proszę 
Państwa, pamiętacie, że był ostatnio problem z dostępem do paliw, zarówno do węgla, jak 
 i do gazu. My jako samorząd podjęliśmy się działania, aby sprowadzić ten węgiel, 
dystrybuowała go nasza spółka MPEC. Bardzo dziękuję również pracownikom MPEC-u, ale 
tutaj istotną rolę też odegrali pracownicy opieki społecznej, którzy weryfikowali całą część 
działalności. Mamy, proszę Państwa, w działalności naszego ośrodka również kartę Brzeskiej 
Rodziny Trzy Plus, Ogólnopolską Kartę Dużej Rodziny, pomoc żywnościową, zadanie 2021-
2027, program z 2023 roku. I Dzienny Dom Senior Plus w Brzesku, program asystent osoby 
niepełnosprawnej edycję i program opieki wytchnieniowej, realizacja dodatków, pomoc dla 
obywateli Ukrainy, współdziałanie z innymi instytucjami i organizacjami pozarządowymi. 
Także tych zadań realizowanych przez ośrodek jest naprawdę multum. To jest gigantyczna, 
olbrzymia, tytaniczna praca i administracyjna, ale jest też taka praca z ludźmi, którym trzeba 
często zrobić zakupy, czasem obsłużyć, posprzątać, pomóc w różnych warunkach, w różnych 
sytuacjach, gdzie ludzie się znajdują. 

 W tym miejscu na ręce Pani dyrektor w imieniu własnym, myślę, że wszystkich naszych 
mieszkańców, wszystkich Państwa radnych, chciałbym podziękować całej kadrze Miejskiego 
Ośrodka Pomocy Społecznej. Doceniamy Państwa pracę, wiemy, jak ona jest olbrzymia, 
tytaniczna i duża. Natomiast przy świadomości, proszę Państwa, ile tych programów, ile tych 
zadań jest, warto mieć świadomość, jak olbrzymie to są też kwoty, które są wydatkowane 
zarówno z budżetu gminy, jak i z budżetu państwa właśnie na obszary związane  
z pomocą społeczną. Jeszcze raz bardzo dziękuję Pani dyrektor. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny - w imieniu wszystkich radnych przyłączamy 
się do życzeń dla Pani i dla pracowników i dziękujemy za Państwa pracę. 

W związku z tym, że zostały przedstawione sprawozdania, otwieram dyskusję. Czy ktoś z Pań 
i Panów radnych w tym punkcie chciałby zabrać głos? 

Nie widzę zgłoszeń. W takim razie przechodzimy do głosowania wniosku. 
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Głosowano w sprawie: 

Rada Miejska w Brzesku pozytywnie opiniuje sprawozdania z działalności Miejskiego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Brzesku za 2023 r. obejmującego: 1. Ocenę zasobów pomocy społecznej 
za 2023 rok. 2. Sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny oraz 
przedstawienie potrzeb związanych z realizacją tych zadań. 3. Sprawozdania z realizacji 
Programu Pieczy Zastępczej przyjętego dla Gminy Brzesko za 2023 r. 4. Sprawozdania z 
działalność Dziennego Domu Senior za rok 2023; 5. Sprawozdania z realizacja programu 
Brzeska Rodzina Trzy Plus za rok 2023 - oraz przedstawionych potrzeb w zakresie pomocy 
społecznej w Brzesku za rok 2023. 

 

  
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 

 
ZA (20) - Bogusław Babicz, Barbara Borowiecka, Dariusz Bruc, Franciszek Brzyk, Jadwiga Dadej, 
Piotr Duda, Janusz Filip, Krystyna Gibała, Roman Gurgul, Seweryn Kozub, Adam Kwaśniak, 
Anna Lubowiecka, Zbigniew Łanocha, Agnieszka Mastalska-Sowa, Agata Podłęcka, Bogusław 
Sambor, Daniel Szczupał, Kamil Trąba, Bartłomiej Turlej, Adrian Zaleśny 

 
BRAK GŁOSU (1) -Rafał Cichoński 

Wniosek uzyskał pozytywną opinię rady. 

 
Ad. 8. Analiza wykorzystania środków budżetowych przez organizacje pozarządowe oraz 
zapoznanie się z przydziałem dotacji na ich działalność w 2024 r. Sprawozdanie z realizacji 
Programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2023r. 

 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny- Sprawozdania macie Państwo zamieszczone 
w materiałach na dzisiejszą sesję. 

Czy w związku z przedstawionymi dokumentami są jakieś pytania? 

Otwieram dyskusję i proszę Państwa o zgłoszenia. 

Nie widzę pytań, przechodzimy do zaopiniowania wniosku. 
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Głosowano w sprawie: 

Rada Miejska w Brzesku zapoznała się z informacjami na temat realizacji programu współpracy 
Gminy Brzesko z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami, o których mowa w art. 
3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 
za rok 2023 oraz podziale środków budżetowych dla organizacji pozarządowych na rok 2024r. 
w tym z zadań związanych z realizacją profilaktyki uzależnień, i opiniuje je pozytywnie. .  
 
Wyniki głosowania 

 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 
 
Wyniki imienne: 

ZA (21)- Bogusław Babicz, Barbara Borowiecka, Dariusz Bruc, Franciszek Brzyk, Rafał Cichoński, 
Jadwiga Dadej, Piotr Duda, Janusz Filip, Krystyna Gibała, Roman Gurgul, Seweryn Kozub, Adam 
Kwaśniak, Anna Lubowiecka, Zbigniew Łanocha, Agnieszka Mastalska-Sowa, Agata Podłęcka, 
Bogusław Sambor, Daniel Szczupał, Kamil Trąba, Bartłomiej Turlej, Adrian Zaleśny 
 
Wniosek uzyskał pozytywną opinie rady. 

 
 
Ad.9. Sprawozdanie z posiedzeń komisji stałych. 

Sprawozdania z prac poszczególnych komisji w miesiącu maju złożyli przewodniczący komisji. 

Radni nie zgłosili uwag do przedstawionych sprawozdań. 

 
 
Ad.10. Podjęcie Uchwał w sprawach: 

a) zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Brzesko na rok 2024; 

Skarbnik Celina Łanocha dokonała omówienia w/w uchwały. 

 Radni nie zgłosili uwag. 

Głosowano w sprawie: 

zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Brzesko na rok 2024;. 



str. 23 
 

  
 
Wyniki głosowania 

 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

 
ZA (21) - Bogusław Babicz, Barbara Borowiecka, Dariusz Bruc, Franciszek Brzyk, Rafał 
Cichoński, Jadwiga Dadej, Piotr Duda, Janusz Filip, Krystyna Gibała, Roman Gurgul, Seweryn 
Kozub, Adam Kwaśniak, Anna Lubowiecka, Zbigniew Łanocha, Agnieszka Mastalska-Sowa, 
Agata Podłęcka, Bogusław Sambor, Daniel Szczupał, Kamil Trąba, Bartłomiej Turlej, Adrian 
Zaleśny 
 

Uchwała nr II/11/2024 w sprawie   zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Brzesko na rok 2024 
– została podjęta 

 
b) zmiany uchwały Nr LXX/525/2023 Rady Miejskiej w Brzesku z dnia 27 grudnia 2023 r. w 
sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brzesko na lata 2024 - 2041; 
 
 
Skarbnik Celina Łanocha dokonała omówienia w/w uchwały. 

 Radni nie zgłosili uwag. 

 
Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały Nr LXX/525/2023 Rady Miejskiej w Brzesku z dnia 27 grudnia 2023 r. w 
sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brzesko na lata 2024 - 2041;  
 
Wyniki głosowania 

 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 
Wyniki imienne: 

ZA (21)-Bogusław Babicz, Barbara Borowiecka, Dariusz Bruc, Franciszek Brzyk, Rafał Cichoński, 
Jadwiga Dadej, Piotr Duda, Janusz Filip, Krystyna Gibała, Roman Gurgul, Seweryn Kozub, Adam 
Kwaśniak, Anna Lubowiecka, Zbigniew Łanocha, Agnieszka Mastalska-Sowa, Agata Podłęcka, 
Bogusław Sambor, Daniel Szczupał, Kamil Trąba, Bartłomiej Turlej, Adrian Zaleśny 
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Uchwała nr II/12/2024 w sprawie zmiany uchwały Nr LXX/525/2023 Rady Miejskiej w Brzesku 
z dnia 27 grudnia 2023 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brzesko na lata 
2024 – 2041 – została podjęta. 
  
 
c) wyboru radnych do składu komisji opiniującej wnioski o stypendia sportowe za osiągnięte 
wyniki sportowe; 
 
Sekretarz Stanisław Sułek omówił uchwałę jw 
 
  
Do składu komisji opiniującej wnioski o stypendia sportowe za osiągnięte wyniki sportowe 
zaproponowano: 
 
Radnego Daniela Szczupała 
Radnego Seweryna Kozuba 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny zarządził głosowanie w sprawie jn. 
  
 
Głosowano w sprawie: 
 
Zamknięcie listy kandydatów wyboru radnych do składu komisji opiniującej wnioski o 
stypendia sportowe za osiągnięte wyniki sportowe.  
 
Zastępca Przewodniczącego Rady Miejskiej Bogusław Sambor przedstawił projekt uchwały z 
nazwiskami radnych wchodzących w skład komisji. 
 
 
Wyniki głosowania 
 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (21) - Bogusław Babicz, Barbara Borowiecka, Dariusz Bruc, Franciszek Brzyk, Rafał 
Cichoński, Jadwiga Dadej, Piotr Duda, Janusz Filip, Krystyna Gibała, Roman Gurgul, Seweryn 
Kozub, Adam Kwaśniak, Anna Lubowiecka, Zbigniew Łanocha, Agnieszka Mastalska-Sowa, 
Agata Podłęcka, Bogusław Sambor, Daniel Szczupał, Kamil Trąba, Bartłomiej Turlej, Adrian 
Zaleśny 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny zarządził głosowanie w sprawie jn. 
 
 
Głosowano w sprawie: 
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wyboru radnych do składu komisji opiniującej wnioski o stypendia sportowe za osiągnięte 
wyniki sportowe; 
.  
 
Wyniki głosowania 
 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (18) -Bogusław Babicz, Barbara Borowiecka, Dariusz Bruc, Franciszek Brzyk, Rafał Cichoński, 
Jadwiga Dadej, Piotr Duda, Krystyna Gibała, Roman Gurgul, Adam Kwaśniak, Anna 
Lubowiecka, Zbigniew Łanocha, Agnieszka Mastalska-Sowa, Agata Podłęcka, Bogusław 
Sambor, Kamil Trąba, Bartłomiej Turlej, Adrian Zaleśny 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) -Janusz Filip, Seweryn Kozub, Daniel Szczupał 
 
 
Uchwała nr II/13/2024  w sprawie wyboru radnych do składu komisji opiniującej wnioski o 
stypendia sportowe za osiągnięte wyniki sportowe – została podjęta 
. 
 
d) wyznaczenia osób do reprezentowania Gminy Brzesko w Zgromadzeniu Związku 
Komunalnego Do Spraw Wodociągów i Kanalizacji z siedzibą w Brzesku. 

 
Zastępca Burmistrza Grzegorz Brach zreferował w/w uchwałę. Następnie wskazał Pana Leszka 
Klimka jako pierwszego kandydata, który wyraził zgodę. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny zgłosił kandydaturę Radnej Krystyny Gibały. 
Radna wyraziła zgodę. 

Zastępca Przewodniczącego Jadwiga Dadej zgłosiła kandydaturę radnego Kamila Trąby. 
Radny wyraził zgodę. 

Radny Bartłomiej Turlej zgłosił kandydaturę Radnego Piotra Dudy. Radny wyraził zgodę. 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny zarządził głosowanie w sprawie jn. 
 
 
Głosowano w sprawie: 
zamknięcia listy kandydatów osób do reprezentowania Gminy Brzesko w Zgromadzeniu 
Związku Komunalnego Do Spraw Wodociągów i Kanalizacji z siedzibą w Brzesku.  
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Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 
Wyniki imienne: 

ZA (20) - Bogusław Babicz, Barbara Borowiecka, Dariusz Bruc, Franciszek Brzyk, Rafał 
Cichoński, Jadwiga Dadej, Piotr Duda, Janusz Filip, Krystyna Gibała, Seweryn Kozub, Adam 
Kwaśniak, Anna Lubowiecka, Zbigniew Łanocha, Agnieszka Mastalska-Sowa, Agata Podłęcka, 
Bogusław Sambor, Daniel Szczupał, Kamil Trąba, Bartłomiej Turlej, Adrian Zaleśny 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) - Roman Gurgul 

 
 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Jadwiga Dadej przedstawiła projekt uchwały  
z kandydatami. 

 
Głosowano w sprawie: 

wyznaczenia osób do reprezentowania Gminy Brzesko w Zgromadzeniu Związku Komunalnego 
Do Spraw Wodociągów i Kanalizacji z siedzibą w Brzesku. 

  
Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 
Wyniki imienne: 

ZA (17) - Bogusław Babicz, Barbara Borowiecka, Dariusz Bruc, Franciszek Brzyk, Rafał 
Cichoński, Jadwiga Dadej, Piotr Duda, Krystyna Gibała, Seweryn Kozub, Anna Lubowiecka, 
Agnieszka Mastalska-Sowa, Agata Podłęcka, Bogusław Sambor, Daniel Szczupał, Kamil Trąba, 
Bartłomiej Turlej, Adrian Zaleśny 

 
PRZECIW (1) - Adam Kwaśniak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)-Janusz Filip, Roman Gurgul, Zbigniew Łanocha 

 
Uchwała nr II/14/2024 w sprawie wyznaczenia osób do reprezentowania Gminy Brzesko w 
Zgromadzeniu Związku Komunalnego Do Spraw Wodociągów i Kanalizacji z siedzibą w Brzesku. 
została podjęta. 

 
Ad.11. Interpelacje Radnych. 
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interpelacje zgłosili : 

 
Radna Anna Lubowiecka – Panie przewodniczący, Wysoka Rado, Panie burmistrzu, ja 
przygotowałam interpelację następującej treści. W związku z bardzo licznymi wnioskami, 
uwagami osób korzystających ze ścieżki rekreacyjnej, ekologicznej, rowerowej w Lesie 
Szczepanowskim, zwracam się z prośbą o rozważenie możliwości wyłączenia ruchu 
samochodowego, motorowego w soboty i niedzielę. Las Szczepanowski to jedno z ulubionych 
miejsc spacerowiczów, osób uprawiających różnego rodzaju aktywności, zarówno z Brzeska, 
jak i okolicznych miejscowości. To tutaj teoretycznie pierwszeństwo we wszystkim ma, a jak 
wynika z praktyki, powinna mieć właśnie ta grupa. Kierowcy mają możliwość korzystania 
 z tejże drogi, ale pod warunkiem ograniczenia prędkości do 30 km. Tymczasem zdecydowana 
większość z nich, w tym kierowców quadów i motorów kategorii cross, za nic ma owo 
ograniczenie i zachowuje się jak na torze wyścigowym, stwarzając ogromne zagrożenie. 
Z rozmów wynika, że wielokrotnie zdarzały się bardzo niebezpieczne sytuacje. Korzystający ze 
ścieżki podkreślają, że nieustannie czują ogromne zagrożenie, a przecież miejsce to powinno 
być oazą spokoju, ciszy i kontaktu z naturą. To właśnie w dni wolne od pracy, a więc w soboty 
i niedzielę najwięcej osób korzysta z dobrodziejstwa lasu. Z uwagi na fakt, że problem dotyczy 
licznej grupy społecznej, zwracam się z prośbą o rozważenie propozycji rozwiązania jak we 
wstępie. Dziękuję bardzo. 

 
Radny  Seweryn Kozub Wysoka Rado, Panie burmistrzu, przygotowałem jedną interpelację 
następującej treści: 

Rozpoczęły się konsultacje dotyczące aktualizacji gminnego programu rewitalizacji Gminy 
Brzesko na lata 2022-2029. Ponad dwa lata temu przystąpiono do jego tworzenia. Wcześniej 
na podstawie przeprowadzonej analizy wskaźników wytypowano obszary zdegradowane  
w Gminie Brzesko, gdzie jednym z podobszarów jest wydzielony fragment terenu Osiedla 
Słotwina. Na przestrzeni dwóch lat doszło jednak do zmian w założeniach programu, o czym 
poinformowano członków Komitetu Rewitalizacji Gminy Brzesko podczas spotkania, które 
odbyło się 16 kwietnia bieżącego roku. Nowe wytyczne pozbawiają możliwości realizacji 
projektów na terenach wiejskich. Pod znakiem zapytania stoją również projekty proponowane 
przez przedstawicieli sektora prywatnego. Przekazano również informacje dotyczące choćby 
minimalnej wartości kosztów kwalifikowanych w projekcie, która wynosi 1 mln zł. Wobec tego 
zwracam się do Pana burmistrza z prośbą o podjęcie prac nad projektem, który ma na celu 
rewitalizację bezpośredniego otoczenia Stawu Wodnego w Brzeskiej Słotwinie. Teren ten 
może pełnić funkcję rekreacyjno-wypoczynkową. Stanowi również bardzo ważny punkt na 
mapie historyczno-kulturowej Słotwiny, a od roku 1951 również Brzeska. Dziękuję bardzo. 
 
 
Ad.12. Zapytania radnych. 

 
W dyskusji wzięli udział: 
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Radny Janusz Filip -  Panie burmistrzu, Panie przewodniczący, tutaj nie uzyskałem od Pana 
Burmistrza Latocha odpowiedzi, więc myślę, że na te pytania dzisiaj Pan burmistrz będzie mógł 
odpowiedzieć, 

kiedy będzie zamontowane WC przy wieży i ten parking, kiedy będzie przy wieży  
w Jadownikach? 

Kwestia rozważenia półgodzinnego parkingu bezpłatnego w mieście. 

Następne pytanie trzecie. Zmiana organizacji ruchu na ulicy Głowackiego, jednokierunkowa z 
parkingami pod kościołem. 

I teraz nowe pytania. 

Odbył się przetarg na rynku, na ogródek taki kawowy i mam pytanie, czy się już rozstrzygnął? 
Jak został rozwiązany temat z WC? Czy jakieś ewentualne rozmowy z prezesem w temacie 
zagospodarowania działki narożnej tutaj na dole rynku były prowadzone? Z tego, co wiem, 
prezes jest zainteresowany współpracą z gminą i ewentualnie zagospodarowaniem tego 
terenu. 

Jeszcze jedno pytanie takie odnośnie Jagiełły. Tam zostały parkingi zrobione na prawo, na lewo 
od tych bloków,zostały lampy takie stare. Czy one będą zdemontowane, czy zostają tak, jak 
są, i tak będą świeciły, sprawiając pewne zagrożenie dla tych samochodów, które tam parkują? 

Pytanie odnośnie Spółki BZK i tutaj cmentarza i opróżnienia śmieci, odpadów komunalnych. 
Dzisiaj dostałem rano zdjęcie z koszami, które były nieopróżniane wczoraj.Czy jest ta dobra 
praktyka, że śmieci z koszy są opróżniane wieczorem w sobotę albo w niedzielę rano tak, żeby 
były przez ten weekend w miarę opróżnione i żeby się tam te śmieci gdzieś tam nie 
zawieruszały koło tych koszy? Czy to po prostu na poniedziałek jest przesunięte i stąd ten 
bałagan taki? To jest takie pytanie pierwsze. 

I drugie odnośnie cmentarza. Dzisiaj się pojawiły zdjęcia, nie wiem, czy nazwać artykuł na 
jednej ze stron brzesko.ws. Tam jest podpisany Pan pod tym artykułem, wysłał zdjęcia. Jest 
cmentarz niewykoszony. Jest też poruszony temat kaplicy i remontu tego obiektu. Czy i kiedy 
będzie ten cmentarz wykoszony, żeby to wyglądało uczciwie, i kiedy będzie ewentualnie 
remont tej kaplicy robiony? To tyle. 

 
Radny Bogusław Babicz - Panie przewodniczący, Panie burmistrzu, ja właściwie to pytanie 
chciałem zadać w momencie, gdy była podejmowana uchwała zmian w budżecie, ale miałem 
problemy tutaj ze zgłoszeniem do dyskusji. Mianowicie chodzi mi o zwiększenia majątkowe 
 i tą inwestycję, wykonanie szlabanu przy wjeździe do Zespołu Szkolno-Przedszkolnego, ale to 
jest właśnie takie pytanie bardziej techniczne, myślę, że Pani skarbnik by nie odpowiedziała na 
nie. Kieruję je do Pana burmistrza. Tam do tego Zespołu Szkolno-Przedszkolnego są jak gdyby 
trzy wjazdy, od ulicy Czarnowiejskiej, od ulicy Królowej Jadwigi i z boku jeszcze wjazd od strony 
Urzędu Skarbowego, bo pierwsza część tych modernizacji to była wykonana jeszcze w kadencji 
2014-2018, gdzie wyremontowany został ten wjazd od strony Królowej Jadwigi i tam miejsca 
parkingowe stworzone. Teraz jest całkowita modernizacja, zresztą bardzo ładnie wykonana. 
Podoba mi się to, szkoda, że już moja najmłodsza latorośl wyszła z tej szkoły, ale rzeczywiście 
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wygląda to bardzo ładnie. Natomiast chodzi o bezpieczeństwo. Jak to będzie teraz wyglądało 
z wjazdem? Bo tam była taka praktyka, że rodzice dowożący dzieci wjeżdżali po prostu tutaj 
od strony Królowej Jadwigi i wyjeżdżali na Urząd Skarbowy, jak gdyby, na tą ulicę prowadzącą 
na Osiedle Jagiełły. Jak będzie szlaban, to żeby to nie spowodowało tam jakichś korków przy 
wjeździe. Jak to będzie rozwiązane? 

Zastępca Burmistrza Grzegorz Brach - Wjazd będzie tak, jak był do tej pory, natomiast tamten 
szlaban ma tylko wydzielić część bardzo blisko szkoły, natomiast wcześniej ten parking, który 
tam jest i ta możliwość wjazdu, pozostanie. 

Radna Barbara Borowiecka - Moje pytanie dotyczy informacji, która pojawiła się w ogólnie 
dostępnych dla nas mediach społecznościowych, ruszył nabór z KPO na wsparcie planów 
ogólnych. Są już nawet informacje o naborze wniosków na działania w zakresie wdrażania 
reformy planowania i zagospodarowania przestrzennego w gminach poprzez przygotowanie  
i uchwalenie planu ogólnego gminy, gminnego programu rewitalizacji oraz miejscowego planu 
zagospodarowania. Są też dodatkowe, dosyć duże pieniądze. W tym zakresie nabór wniosków 
wystartował już 16 maja i potrwa do 30 czerwca. Moje pytanie dotyczy działań w tym kierunku. 
Czy są podjęte już jakieś ustalenia, decyzje? Mając na uwadze, że wszystkie gminy będą 
musiały przygotować takie uchwały i przyjąć je do 1 stycznia 2026 roku. Skąd moje pytanie? Ja 
współpracuję z działkowiczami i z Krakowa dostałam takie informacje od zainteresowanych, 
którzy chcą też takie plany robić na ogrodach działkowych. Mam też informację, więc muszę 
przekazać, jak gmina do tego tematu podejdzie i czy będzie przyjmować w najbliższym czasie 
taką uchwałę, przygotować plany i podjąć uchwałę. 

 
Radny Zbigniew Łanocha - Panie burmistrzu, na stronie Urzędu Miasta pojawiła się informacja 
po przetargu o wyłonieniu wykonawcy ulicznego oświetlenia w trzech miejscowościach  
w gminie, m.in. w Jasieniu. Ulica Zielna została ujęta w przetargu, gdzie były zaplanowane dwie 
lampy. Moje pytanie brzmi, dlaczego nie została w przetargu ujęta ulica Klonowa w Jasieniu, 
skoro z Funduszu Sowieckiego zostały pieniądze? 

Radny Seweryn Kozub Nie widzę na sali Pani Dyrektor Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu, 
wobec czego pozwolę sobie do Pana burmistrza moje dwa zapytania dotyczące programów 
Ministerstwa Sportu i Turystyki. 

Tutaj zapytanie czy Gmina Brzesko jako organ prowadzący brała udział w naborach 
Ministerstwa Sportu i Turystyki o nazwie 'aktywna szkoła', 'umiejętność pływać' oraz 'zajęcia 
sportowe dla uczniów z elementami gimnastyki korekcyjno-kompensacyjnej'. 

A drugie pytanie dotyczy naboru również Ministerstwa Sportu i Turystyki, Sportowa Polska. 
Czy Gmina Brzesko zamierza złożyć wniosek ewentualnie, czy są jakieś plany? Bo wiem, że jest 
chyba końcówka naboru na ten projekt. Z tego, co udało mi się zorientować po konsultacjach 
z Panią skarbnik, jest to finansowanie 50 do 50, czyli dofinansowanie 50%. To wynika z tych 
wskaźników G, wobec tego moje pytanie, czy Gmina Brzesko zamierza skorzystać z tego 
programu? 

Radny Bogusław Sambor - Ja mam dwa tematy. Pierwszy już, o którym wspomniała Pani 
Barbara Borowiecka, dotyczący ogródków działkowych. Słyszałem głosy zaniepokojenia 
użytkowników ogródków działkowych dotyczącymi zmian w zakresie planów 
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zagospodarowania i ewentualnie możliwości ich pozbawienia możliwości dzierżawy tych 
ogródków. Czy Pan burmistrz ewentualnie byłby w stanie uspokoić tutaj użytkowników i jakąś 
dobrą informację w tym zakresie nam przedstawić? Miałbym prosił też, że gdyby jakieś prace 
w ramach zmiany planów tutaj ruszały w tym zakresie, to bardzo bym prosił, żeby ewentualnie 
poinformować radnych, żeby mogli się z tym też zapoznać i wziąć w tym udział jakiś czynny. 
I kolejna kwestia, też pytanie okolicznych mieszkańców dotyczące terminu zakończenia prac 
przy obwodnicy Brzeska, czy ewentualnie tutaj jakieś istnieje zagrożenie terminu i 
ewentualnie, kiedy te prace mogą się zakończyć? Dziękuję. 

 

Radna Barbara Borowiecka (Ad Vocem) Chodzi o informacje, które otrzymałam w imieniu 
Zespołu ROD. W rozmowie poruszyliśmy właśnie istotny problem, o którym mówi Pan Radny 
Sambor, i dotyczy ogrodów ROD, które bez planu zagospodarowania, czyli podstawowego  
i zarazem najważniejszego każdego ogrodu, zgodnie z §29 ust. 1 regulaminu ROD obniżają 
swoją szansę na objęcie ogrody korzystane z strefy planistycznej lub w ogóle w planie. 

Trzeba właśnie przy tych planach czy projektach uwzględnić jakby działalność tych ogrodów. 

Zastępca Burmistrz Grzegorz Brach Panie przewodniczący, szanowni Państwo radni, z uwagi 
na fakt, iż część radnych jakby kontynuuje na nowo albo rozpoczyna, chciałem zwrócić uwagę, 
że w tym punkcie, zgodnie z dokumentami, które to regulują, a więc i statutu, i regulamin, 
wszystkie te pytania powinny być skierowane na piśmie. I takież odpowiedzi na piśmie są 
udzielane. Natomiast z uwagi na fakt, że jest to jakby początek naszej wspólnej wymiany 
pomysłów i poglądów, na niektóre, gdy znam odpowiedź, postaram się tej odpowiedzi 
udzielić, zacznę od ostatnich spraw związanych z planami ogólnymi. 

Otóż jest nabór ogłoszony, jest to nabór ciągły, Każda gmina ma ustalony limit dofinansowania 
na zadania związane z pokryciem wydatków na te plany. Gmina Brzesko też jest ujęta. Jest to 
chyba kwota około 800 tysięcy, nie pamiętam dokładnie, więc zaokrąglam. Natomiast nie jest 
to stricte taki plan, jak rozumiany był w ustawie o planowaniu zagospodarowania 
przestrzennym, to znaczy plan, który jest planem szczegółowym, precyzyjnym, obejmującym 
granice działek. Ten plan takim nie będzie. To jest potrzeba zastąpienia dawnego dokumentu, 
właściwie istniejącego dokumentu, jakim jest studium kierunków uwarunkowań i rozwoju 
gminy, który to dokument po pierwsze nie jest planem miejscowym, a po drugie jest właściwie 
dokumentem niezwykle ogólnym, ogólnikowym, nie wyznacza terenów przebiegających po 
granicach działek, a zatem w wielu sytuacjach wydawane WZ-ki, czyli decyzji o warunkach 
zawodowych, nie mogły się ostać albo zbyt daleko ingerowały w działki sąsiednie. Stąd też 
wymóg, zresztą wynika to również będącego naszym obowiązkiem członkowska w Unii, że 
gminy mają przygotować takie plany. Co do zasady WZ-ki są protezą, która trzyma się bardzo 
długo. Więc reasumując, będzie to plan, który będzie wypełniał takie zadania jak do tej pory 
studium, czyli będzie na poziomie dosyć dużej ogólności, ale będzie aktem prawa miejscowego 
i będzie uwzględniał już to, co w kolejnych planach realizowanych, szczegółowych będzie się 
znajdowało. Nie ma zatem na tym etapie możliwości ani wyłączenia czy pozbawienia 
kogokolwiek sposobu użytkowania. Mam tu na myśli ogródki działkowe, więc nie ma tu 
żadnego pomysłu, ani żadnego ryzyka, że coś komuś zostanie zabrane, zmienione. Natomiast 
na każdym etapie ustalania tego planu będzie powołana komisja, będzie wywołana firma  
i będzie to przedmiotem dyskusji, debat, myślę, wszystkich komisji rady, jak również rady, 
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 i taka uchwała docelowo będzie. Także jesteśmy w tej chwili na etapie wyłaniania firmy 
planistycznej, kontrolujemy to, wiemy, jesteśmy w terminie, także nie ma tu z tego powodu 
żadnego ryzyka, że nie zdążymy, więc jesteśmy do tego przygotowani, główne założenia już 
trwają, nabór jest ciągły i jesteśmy w terminie.  

Jeżeli chodzi o programy ministerialne, otóż te programy, w których gminy organizują naukę 
pływania, były zarówno przez Urząd Marszałkowski wcześniej ogłaszane i teraz jest bardzo 
mały poziom dofinansowania. Jest to kłopot. Natomiast kluczowym elementem, dla którego 
nie analizowaliśmy tego zadania, jest remont basenu. My otwieramy za kilka dni oferty. Mamy 
bardzo dużo zgłoszeń. Były firmy, które przyjechały również na wizję lokalną, bo takie było 
założenie w specyfikacji. Jakby trudno założyć, że ewentualnie potem będziemy przenosić te 
zajęcia gdzieś na inne. Natomiast program jest bardzo cenny i sensowny i gdy zakończymy ten 
gruntowny remont basenu, wydaje się, że te formy dofinansowania są korzystniejsze niż te, 
które były przez Urząd Marszałkowski. 

 Jeżeli chodzi o budowę kolejnych obiektów sportowych, na ten moment musimy dokończyć 
te dwa, które mamy, a więc halę Bucze i Poręba Spytkowska. I w kolejności mamy również 
pomysły na inne zadania, więc gdy się fundusze na udział własny zmaterializują w budżecie, to 
będziemy wtedy składać wnioski. Z tym może być kłopot, liczymy natomiast, że Ministerstwo 
Finansów opracowuje i opracuje skuteczne zmiany w finansowaniu jednostek samorządu, bo 
ostatnie lata po prostu samorządy mają bardzo poważne problemy, chociażby zwolnienia 
podatkowe, które są słusznie pewnie, ale tak lekką ręką poprzedni rząd nadawał, nie znalazły 
żadnego odzwierciedlenia w dochodach, w zwiększaniu dochodów samorządu, więc my jakby 
zostaliśmy pozbawieni dochodów, a nie otrzymaliśmy nic w zamian. Ale to jakby nie na ten 
moment. Także mamy to na uwadze, remont basenu nam to uniemożliwia, a dofinansowanie 
wkładu własnego, jeżeli będziemy mieć, to jak najbardziej. 

W kwestii oświetlenia, myślę, że dlatego nie zostało, że nie ma tam dokumentacji. Przetarg 
ogłasza się na zadania, na które jest pełna, gotowa dokumentacja z pozwoleniem, a na ten 
odcinek jest gotowe pozwolenie?  

Jeżeli był ogłaszany przetarg, to zwykle musimy realizować te i tylko te, na które są wymagane 
prawem albo skuteczne zgłoszenie, albo pewna dokumentacja i pozwolenie, ale zweryfikuję 
to i odpowiedź na piśmie Pan otrzyma. 

Pan Radny Filip, bardzo dużo pytań,a właściwie takich pytań z tezą. 

Na przykład pytanie, czy zmieniona jest zasada opróżniania śmieci, żeby śmieci były pełne i się 
walały. Nie, proszę Pana. Taka zasada byłaby absurdem. Dokonywanie zmian w wywozie po 
to, żeby się śmieci walały gdzieś, to nie. Jak na razie do tej pory Brzeskie Zakłady Komunalne 
realizują według swojego schematu zbieranie. Nie mamy skarg na to, że są kosze przepełnione. 
Jeżeli takowe informacje będą, będziemy się do tego odnosić. 

Ogródek nie będzie ogródkiem kawowym, to jest inna zasada, był ogłoszony przetarg, zgłosiła 
się firma, złożyła stosowny projekt, ten projekt został uzgodniony z konserwatorem, został 
uzgodniony z innymi służbami również i został wyłoniony ten, który będzie tam realizował. 
To jest przedsiębiorstwo z Krakowa, mające chyba tu jeszcze lokalnego partnera w Brzesku, 
w Karczmie Rzym. Również musi być rozwiązany  problem wody bieżącej i toalety. 
Jest wizualizacja gotowa, można się zapoznać, jeżeli Pan jest tym zainteresowany. 
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Natomiast PSS, do mnie przynajmniej nie dotarły żadne informacje od prezesa PSS-u czy 
kogokolwiek. Nikt zresztą nie złożył drugiej oferty wtedy, kiedy taka oferta była przedmiotem 
naszego postępowania. Sprawa związana z parkingami. Nie wiem, czy Pan śledził kwestię 
dyskusji wielomiesięcznej na temat darmowych, bezpłatnych parkingów. Ona trwała bardzo 
długo. Szanowni Państwo, konkluzja. 

Podróżujemy wszyscy, wjeżdżamy do miast i w mieście płacimy za parking. Wjeżdżamy i nikt 
nie zastanawia się, czy będziemy płacić, nie płacić, czy darmo, pół godziny darmo, godzina 
darmo. Nie, kierowca, wjeżdżając w strefę parkingową, ma uiścić opłaty parkingowe. One są 
stosunkowo niewysokie. Dyskusje na temat, czy pół godziny, czy godzina, cokolwiek rozwiąże. 
Nie wiem, czy przywileje dane kierowcom są jakimiś wyjątkowymi przywilejami. Ktoś, kto nie 
ma samochodu, płaci podatki na utrzymywanie tak samo jak ten, co ma. Jest rozważona 
sprawa parkingów i parkometrów, ale to myślę, że Pan winien głębiej wniknąć w temat. Muszą 
być zmodernizowane parkometry tak, aby można było dawać bilet, który nie jest przedmiotem 
opłaty, ale aby zweryfikować, że na wszystkich innych parkingach ten numer rejestracyjny jest 
również odczytywany. Wielokrotnie wypowiadał się w tej sprawie operator tego systemu,  
a więc BOSIR, myślę, że warto do tego wrócić. Gdy będzie to gotowe, to te zmiany będą 
uchwalane i ustalane, jeżeli chodzi o parkingi. Pozostałe sprawy to myślę, że odpowiemy Panu 
na piśmie, jeżeli będą ujęte. A sprawa cmentarza, wie Pan, nikt nie zgłasza. Wydaje się, że taka 
praktyka, która od jakiegoś czasu funkcjonuje, gdzie ktoś zakłada, że jak napisze na jakimś 
portalu i tam jakieś zdjęcia wrzuci, to my nie mamy nic do roboty, tylko szukanie, co na którym 
portalu piszą. Jest dziennik podawczy, jeżeli trzeba zgłosić, przyjść, ja przyjmuję zawsze, nie 
mam potrzeby umawiania stron, można podejść, przyjmują również pracownicy, dyrektorzy, 
przyjmuje burmistrz. Natomiast co kto zamieszcza na jakimś portalu, trudno mi powiedzieć, 
nie śledzę tego i po prostu nie wiem. Więc jeżeli Pan ma jakąś wiedzę cenną, taką istotną, 
zapraszam przekazać, natomiast nie będziemy śledzić kto, co tam gdzieś sobie zamieszcza, 
pewnie czasami pod jakimiś pseudonimami ciekawymi, bo się boi, także nie. 

Myślę, że chyba wszystkie pytania, które były. Natomiast proszę je złożyć na piśmie, ponieważ 
taka jest zasada, którą Państwo jako radni winni przestrzegać, bo to jest zapisane w statucie i 
w regulaminie, ale też bezpośrednio wynika z ustawy o samorządzie gminnym. Dziękuję 
bardzo. 

 
W kwestii Sądeczanki, na ten moment nie dotarły do nas żadne informacje odnośnie 
zagrożenia. Uczestniczymy tam jakby pośrednio, dlatego że rozwiązujemy tam sprawę 
odprowadzenia wód chyba było do Uszwicy, mamy taki kanał ulgi, który tam będziemy potem 
eksploatować, uzgadniamy również organizację ruchu, zgadzamy się, powiedzmy sobie, na 
pewne przesunięcia, zamknięcia. Najczęściej domagamy się od wykonawcy, żeby udrożnił 
przejazd, żeby usunął błoto, żeby położył tam nawierzchnię. Natomiast nie ingerujemy na 
bieżąco na tej zasadzie, że nie jesteśmy kompetentni do tejże inwestycji. Ale myślę, że możemy 
zapytać, czy jakieś tam poślizgi są. Na ten moment nie mamy żadnej informacji takiej. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny - Jeszcze tylko taka uwaga, że zapytania nie 
muszą być w formie pisemnej, a raczej ustna jest też dopuszczalna. 
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Interpelacje tak, natomiast na pytania nie. 

Zastępca Burmistrza Grzegorz Brach- Panie przewodniczący, ośmielam się w swej skromności, 
sprzeciwić się Panu przewodniczącemu. W tym punkcie akurat są to zapytania, które winny 
być jednak w formie pisemnej, natomiast ma Pan rację, w punkcie 14 są wolne wnioski, 
zapytania i one mogą mieć również ustnie. Także jest pełni konsensus, zgadzamy się. 

Zastępca Przewodniczącego Bogusław Sambor- Natomiast jeszcze taka ciekawostka a propos 
wypowiedzi Pana Filipa w dwóch tematach. Pierwszy to poczułem się do wypowiedzi  
w związku z tymi parkingami, ponieważ w tym czasie składałem propozycję uchwały, która 
zresztą nie uzyskała aprobaty Pańskich kolegów z klubu w swoim czasie. Natomiast chciałem 
przypomnieć, bo też już to było poruszane w ostatnim czasie, że trwają nadal prace. Zgodnie 
z wypowiedzią Pana Dyrektora BOSIR, Pana Marka Dadeja, do końca trzeciego kwartału Pan 
dyrektor powinien być gotowy ze zmianami technicznymi w tym zakresie. Także temat pewnie 
jeszcze wróci i będziemy o tym dyskutować. 

To jest pierwsza kwestia. 

Druga taka ciekawostka. Nie wiem, czy Pan pamięta, Panie radny, jak rozpoczynaliśmy naszą 
kadencję poprzednią w 2018 roku, kiedy Pan jeszcze był prezesem, to pojawił się temat 
właśnie walających się śmieci na Placu Żwirki i Wigury. Nie wiem, czy Pan pamiętam tą 
dyskusję na komisji, kiedy był Pan tutaj gościem i zapraszanym z racji pełnienia funkcji prezesa. 
Był temat właśnie o śmieci w czasie weekendów na placu Żwirki i Wigury, ale to taka już 
dygresja w tej sprawie, bo ostatnio w zasadzie chyba już temat nie wrócił, więc myślę, że jest 
to ok. Dziękuję. 

Zastępca Burmistrza Grzegorz Brach - Jeszcze tylko uzupełnię. Cmentarzem opiekował się Pan 
też chyba jako prezes przez lat siedemnaście i teraz zdziwienie, że tam jest stara kaplica, jest 
takim trochę, wie Pan... Bądźmy eleganccy, jak Pan mówi w tej chwili o tym, jak wygląda nasz 
cmentarz. Tak wygląda, jak wyglądał, więc gdyby Pan rzeczywiście pojawił się tu naraz z gminy 
zaprzyjaźnionej Gnojnik i nie wiedział, o czym mówimy, ale myślę, że tak powiem szczerze, 
Panie Januszu, spokojnie, emocje niech opadną. To, co trzeba zrobić, zrobimy. Wszystkie 
uwagi są cenne, ale pozbądźmy się takiej uszczypliwości, bo też stwierdzanie, że jest zmiana 
sposobu wywozu, czy taka jest, żeby były śmieci, wie Pan...Śmiecą mieszkańcy, to oni 
wyrzucają tam, gdzie nie potrzeba. Służby pracują i za Pana pracowały i teraz pracują na tyle 
rzetelnie, że chociażby zysk ostatnio 400 tysięcy spółka wypracowała, dzieląc się z nami 
dywidendą. Różnie bywało za wcześniejsze okresy, więc myślę, spuśćmy zasłonę milczenia, 
zwracamy uwagę na to, co jest ważne i współpracujmy dla dobra spółki i gminy też, ok? 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny- Bardzo dziękuję. O głos prosiła Pani Radna 
Barbara Borowiecka. 

Bardzo proszę. 

Radna Barbara Borowiecka - Dziękuję Panie przewodniczący. Oczywiście jesteśmy w punkcie 
zapytania, więc dopytam w sprawie tych lam. Panie burmistrzu, oczywiście moje pytanie też 
będzie z tezą, ponieważ przy realizacji tak dużego zadania, właśnie mówimy o tej ulicy 
Środkowej, dokonaliśmy też wymiany na całej długości lamp. Teraz jakby odpowiem 
radnemu? Dlaczego się odnoszę? Bo Pana pytania są z tezą, dotyczą osiedla Jagiełły i znowu 
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Pan wprowadza w błąd. Te stare lampy nigdy nie były zagrożeniem dla osób korzystających 
 z jezdni czy z chodników. One są w dobrym stanie. Oczywiście będziemy mieli na uwadze 
teraz, aby przygotować całą dokumentację osiedla i sukcesywnie w miarę możliwości czy 
środków będziemy realizować wymianę tych lamp. 

Natomiast takie małe sprostowanie. Na Osiedlu Jagiełło oczywiście mamy parking między ulicą 
Ogrodową, a osiedlem, natomiast w tej chwili po remoncie, zaznaczyliśmy i mamy miejsca 
postojowe na chodniku, który taką sprawuje funkcję, natomiast reszta to są zatoki 
parkingowe. Nie stanowią parkingów, tylko zatoki parkingowe.  Zapraszam na Osiedle Jagiełły, 
przedstawię Panu wszystkie dokumentacje z realizacji tych zadań. Zapewniam Pana, że 
wszystko jest zgodnie z prawem, zgodnie z terminem i zgodnie z założeniami i zakresem, jakie 
było przygotowane przez kompetentnych pracowników przy udziale i współpracy też i mojej, 
na mój wniosek. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny - Bardzo dziękuję. 

O głos prosił Pan Sekretarz Stanisław Sułek. 

Rozumiem, że z prawej regulaminu pewnie, tak? Bardzo proszę. 

Sekretarz Stanisław Sułek - Szanowni Państwo, tylko uzupełniając tutaj wypowiedź Pana 
burmistrza, faktycznie Statut Gminy Brzesko, a dokładnie Regulamin Rady Miejskiej stanowi  
o tym, że zapytania formułowane są pisemnie, jest również zapis o tym, że może być ustnie, 
natomiast całkiem niedawno zmienił się zapis ustawy o samorządzie gminnym i tam wprost 
jest zapis, że interpelacje i zapytania składane są na piśmie do przewodniczącego rady. Już 
dalej tutaj nie czytam tego przepisu, natomiast jest to związane z tym, że od jakiegoś czasu 
mamy obowiązek publikowania zapytań również na BIP-ie i odpowiedzi w Biuletynie 
Informacji Publicznej. W związku z tym myślę, że to Pan przewodniczący tutaj będzie musiał 
to rozdzielać, że jeżeli takie zapytanie w tym punkcie wpłynie na piśmie, to odpowiedź będzie 
udzielona na piśmie i umieszczona w Biuletynie Informacji Publicznej. Natomiast jeżeli nie 
będzie pisemnego zapytania, tylko będzie ono ewentualnie ustne, to Pan przewodniczący 
będzie zmuszony potraktować je jako zwykłe pytanie i odpowiedź nie będzie umieszczana na 
BIP-ie,ani też pytanie nie będzie umieszczane na BIP-ie. 

W związku z tym, jeżeli Państwo chcą dopełnić tego wymogu art. 24 ust. 5 ustawy o 
samorządzie gminnym, to proszę, aby składać te zapytania również pisemnie. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny - Bardzo dziękuję. 

O głos prosi Pan Radny Bogusław Babicz. 

Bardzo proszę Panie radny. 

Radny Bogusław Babicz- Panie przewodniczący, ja w nawiązaniu do wyjaśnień Pana 
sekretarza, więc myślę, że tu wniosek jest taki, żeby jak najszybciej znowelizować statut w tej 
materii, żeby nie było rozbieżności. Wiadomo, że ustawa jest aktem prawa nadrzędnym i ona 
obowiązuje, ale radni też czytają statut i regulamin i powinniśmy to doprecyzować. 
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Zresztą z tego, co wiem, to działała Komisja Statutowa w poprzedniej kadencji, ale tam nie 
wypracowano jeszcze zmian statutu. Myślę, że tych zmian może być więcej, bo sam statut jest 
z 2007 roku, o ile dobrze pamiętam. Jeszcze ja go współtworzyłem, jak gdyby, więc myślę, że 
powinniśmy tutaj popracować nad tym. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny- Bardzo dziękuję Panie radny. Myślę, że to 
słuszna uwaga i w obecnej kadencji będzie to pewnie jeden z celów, które trzeba będzie 
domknąć i znowelizować ten statut tak, aby był zgodny z obowiązującymi przepisami prawa, 
żeby nie było niejasności, rozbieżności. Nam wszystkim będzie się pewnie wtedy łatwiej 
pracowało. 

 
 
13. Zapytania przewodniczących jednostek pomocniczych Gminy i odpowiedzi na nie. 
 
 
W dyskusji wzięli udział: 

 
Radny Adam Kwaśniak - Panie przewodniczący, Panie burmistrzu, Wysoka Rado. Ja mam takie 
zapytania. Na Osiedlu Stare Miasto zauważyłem, że dużo roślin choruje. Szczególnie chodzi tu 
o drzewa. Są zaatakowane przez szkodniki. I moje pytanie jest takie, czy będziemy stosować 
jakieś opryski w tym celu, żeby te rośliny po prostu odżyły? 

A drugie takie pytanie i prośba. 

Panie burmistrzu, na ulicy Głowackiego remontowaliśmy i remontujemy chodnik po lewej i po 
prawej stronie, ale chodzi mi o tą część południową przy posesji Głowackiego 49. Tam jest 
łączenie nowej części chodnika ze starą i tam się pojawił taki niebezpieczny próg. Kilka osób 
właśnie zgłaszało, że w tym miejscu mogą się potknąć, ale nawet kilka osób się wywróciło. 
Jeżeli można byłoby taką prowizoryczną może metodą zasypać tamten, złagodzić ten właśnie 
próg, dopóki nie będziemy całkowicie remontować tego chodnika? Dziękuję bardzo. 

- Bardzo dziękuję. 

 
 
Ad.14. Wolne wnioski i zapytania. 

 
 
W dyskusji wzięli udział: 

 
Radny Piotr Duda - Panie przewodniczący, Panie burmistrzu, szanowni Państwo, po rozmowie 
z wieloma mieszkańcami naszego miasta i gminy proszę i wnoszę o możliwość zainstalowania 
tabliczki o zakazie wprowadzania psów na cmentarz komunalny. Byłoby to zgodne  
z regulaminem tego obiektu. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny - Szanowni Państwo, jeszcze jedna informacja 
ode mnie. 

W dniu 16 maja 2024 roku do Biura Rady Miejskiej w Brzesku wpłynęła informacja grupy 
Państwa radnych o utworzeniu klubu radnych o nazwie Prawo i Sprawiedliwość. 

Na przewodniczącego klubu wybrano Pana Janusza Filipa. Klub został zarejestrowany jako klub 
radnych Rady Miejskiej w Brzesku. 

Jednocześnie chciałem Państwa poinformować, że zgodnie z regulaminem Komisji 
Rewizyjnej,§1 ust. 2, w skład komisji wchodzą radni, w tym przedstawiciele wszystkich klubów, 
z wyjątkiem radnych pełniących funkcję przewodniczącego i wiceprzewodniczącego rady. 

W związku z tym bardzo bym prosił o konsultacje wewnątrz Państwa klubu i wyłonienie 
kandydata do zasiadania w Komisji Rewizyjnej. Bardzo bym chciał, aby ten skład komisji został 
uzupełniony już na czerwcowej sesji. 

 

Ad.15. Zamknięcie obrad Sesji. 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Zaleśny - W związku z tym zamykam II sesję Rady 
Miejskiej w Brzesku kadencji 2024-2029 zwołaną na dzień dzisiejszy, to jest 29 maja 2024 roku. 

Bardzo dziękuję Państwu za udział, za merytoryczną dyskusję i zapraszam na kolejne 
posiedzenia. 

  

Przewodniczący 
Rady Miejskiej w Brzesku 

(-) mgr Adrian Zaleśny 

  

 

 

 

 

Przygotował(a): Marta Dawiec 
Brzesko, dnia 14 czerwca 2024 r. 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


